
JASTROWIE24.PL

nr 3 rok II,  25 marca 2024 r.
Niezależne media w gminie Jastrowie

ISSN2449 9293

W Wydaniu 

Kamienice 
w centrum miasta 
Mogłyby być ładne                                 str 2

egzemplarz bezpłatny, 

dokończenie na str. 5

reklama

Droga Sypniewo-Nadarzyce. 
Prace ruszyły 
„pełną parą”                     str4

Premiera fraszek
Romana Koeniga 
Kolejny tomik wierszy lokalnego wieszcza.

str12

Sąd zadecydował 
Przewodniczący Rady 
w Jastrowiu  traci mandat.

... czyli kuriozum prawa, 
nie mam Pana płasza i co mi Pan zrobisz?

dokończenie str. 6

511 911 110

Kamera na głównym 
skrzyżowaniu ?

Dla mnie 
najważniejsi są 
Mieszkańcy 
Gminy i Miasta 
Jastrowie! 
Chcieliśmy, aby w tym wydaniu znalazły się 
dwa wywiady z kandydatami na burmistrza 
Jastrowia, aby mieszkańcy mogli sami wyrobić 
sobie ocenę. Niestety tak się nie stało, 
a szkoda. Przynajmniej w połowie realizujemy 
założenie, Jastrowie24 rozmawia 
z Ewą Winkowską  

dokończenie na str. 3

Zapewne nie chodzi tu 
o to, aby kogoś ukarać, 
ale o zwykłą uczciwość 
i szacunek dla litery pra-
wa. Lojalność jest dobrą 
cechą, ale są pewne gra-
nice, których Radni nie 
powinni przekraczać. To 
Radni uchwalają prawo 
miejscowe i powinni być 
tym bardziej uczuleni na 
jego przestrzeganie. Jak 
się okazuje w Jastrowiu 

powstał układ z pełną 
ochroną „swoich”.
14 lutego 2024 roku  
po niemal 3 latach 
zakończyła się bata-
lia o to, czy Wojewo-
da słusznie wygasił 
mandat Przewodni-
czącego Rady Krzysz-
tofa Bzowskiego. Sąd 
Apelacyjny nie miał 
wątpliwości. 

Nie jeden pieszy 
przemieszczający 
się przez główne 
skrzyżowanie, mógł 
natknąć się na to, 
że samochody jadą 
jak jeszcze świeci 
się czerwone świa-
tło dla samochodów. 
Rzecz niebywale 
niebezpieczna, a do 
tej pory nie została 
weryfikowana, mimo 
wielu sygnałów od 
mieszkańców,  którzy 
wyraźnie wskazują, 
że jest to problem. 
Kiedyś z nieciepliwymi 
kierowcami, którzy mknęli 
przez  niewielkie Jastrowie 
radził sobie strażnik miejski, 
wyposażony w fotoradar. Ów-
czesna misja straży miejskiej 
była konkretna i zrozumiała. 
Dziś radaru nie ma, mimo że 
Straż Miejska pozostała, a nie-
bezpieczeństwo na głównej 
drodze wzrasta. 

Czy temat zostanie pod-
jęty w najbliższej kadencji 
przez włodarza, któremu 
zaufa społeczeństwo? 
Pewności nie ma, ale 
jest nadzieja.
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Owieczki 
nie zawsze idą 
na rzeź

Jakże się cieszę, że mogli-
śmy po raz kolejny wystar-
tować z gazetą w wersji 
papierowej, to kolejny krok 
po portalu Jastrowie24.pl, 
aby informować ludzi o tym, 
co się dzieje na lokalnym 
podwórku. Czy jest porząd-
nie pozamiatane, czy brud-
no. Czy się uśmiechają, czy 
kpią? Na pewno stworzenie 
gazety wymagało nieco za-
angażowania i pamiętam jak 
około rok temu wyszła pierw-
sza próbka, to oddźwięk 
był bardzo pozytywny, ale 

zawsze brakowało zawzię-
cia się, aby zrealizować to 
powtórnie. Ludzie uwielbiają 
zapach farby drukarskiej 
bardziej niż dotykanie brud-
nego wyświetlacza telefonu. 
Nie wiem, czy to wstęp do 
narkomanii  jakiejś, czy po 
prostu dobre skojarzenia?  
Skoro piżmo, czy szałwia po-
maga medytacji, to i farba w 
czymś pewnie pomóc może.  
Miejmy nadzieję, że kolejne 
wydanie także będzie miało 
miejsce, lecz jest to zależne 
najbardziej od reklamo-
dawców, bo utrzymujemy 
periodyk głównie z wpłat za 
reklamy i ogłoszenia, a to 
nie jest tania zabawa. Przed-
siębiorców też nieco mniej 
w Jastrowiu, bo wszytko 
poszło w markety. Na urząd 
nie mamy co liczyć, skoro 
pojawia się tutaj na łamach 
kontrkandydatka obecnego 
włodarza (i w sumie w dużej 
mierze to członkowie jej 
grupy uwierzyli w pomysł re-
aktywacji gazety dla Jastro-
wia) i dzięki temu możemy 
przedstawić ich bliżej, choć 
szkoda że nie wszystkich, bo 
to, że jesteśmy otwarci na 
innych politycznych graczy, 

to widać, bo znajdują się 
przecie w gazecie także inne 
wyborcze komitety powia-
towe, ale są też takie, które  
nie korzystają z naszych 
usług, nie kontaktują się, 
nie rozmawiają, lecz łypią 
wzrokiem, jakbym im świnkę 
morską zabrał i sprzedał pe-
ruwiańskiemu dostojnikowi. 
Nie będę pisał Wam, którego 
wybrać burmistrza, bo to 
sprawa indywidualna i nic 
mi do tego, bo każdy swój 
rozum i serce ma. Jedynie 
co, to mogę zdradzić swoje 
preferencje odnośnie wybo-
ru radnego  i wnikliwi dojrzą 
to w osobnym artykule. Jed-
no jest pewne, że aby wybór 
był prawdziwy, a burmistrz 
mądry i otwarty dla ludzi, co 
i radny zaradny, to ktoś ich 
wybrać musi. Nie koledzy 
z rodziny, lecz mieszkańcy 
całej gminy. Wybory samo-
rządowe są ważniejsze niż 
parlamentarne i nie wyobra-
żam sobie, aby frekwencja 
była mniejsza. Jedyne co 
mnie uwiera w tym wszyst-
kim, to partie rozpychające 
się w samorządach, które 
powinny od tego koryta stro-
nić, bo walka nie równa jest, 

gdy stoi za kandydatem par-
tia, co z podatków naszych 
się utrzymuje i kampanie 
prowadzi bogate, nawet 
w mediach publicznych, 
a zwykły komitet oddolny 
musi się męczyć i trudzić i 
z własnej kieszeni wszytko 
finansować. Partie według 
mnie powinny być cakowi-
cie wykluczone z wyborów 
samorządowych. Bo na co 
dzień pokazują swoją zniko-
me kompetencje, grając w 
jakiegoś Matrixa i manipulu-
jąc, więc po co brać przy-
kład taki? W nawiązaniu do 
wyborów, możnaby powielić 
słowa znane niektórym: 
„Kto nie wchodzi drzwiami 
na pastwisko owiec, lecz 
wchodzi od innąd ten jest 
złodziejem i rozbójnikiem, 
kto zaś wchodzi drzwiami, 
jest pasterzem owiec” tak 
właśnie mawiał Jezus, który 
miał sporo ciekawych tek-
stów i przypowieści i nawet 
osoba mniej wierząca znaj-
dzie w nim mądrość wielką.  
Owce słuchają głosu tego, 
który sobie na szacunek 
zasłuży, który jest otwarty 
i chce z nimi przebywać. 
Dobry pasterz nie zamyka 

się, nie jątrzy, nie chowa, 
lub nie szuka potyczek, a 
chroni je i z nimi bytuje. A 
gdy nadejdzie jakiś wilk, to 
nie ucieknie, lecz stanie w 
obronie. Dlatego my w swo-
im małym grajdołku również 
powinniśmy brać odpowie-
dzialność za to, co się dzieje 
i poszukać swojego dobrego 
pasterza, dlatego trzeba iść 
na wybory, choćby po to, 
aby móc później rozliczać, 
czy mieć prawo narzekać. 
Bo ten, co nie idzie na wy-
bory, a narzeka, powinien 
być bardziej pustelnikiem 
niż godnym rozmówcą, bo 
zakłamanie, to bardzo zła 
cecha. Jak masz wybrać 
„mniejsze zło”, to sobie wy-
bierz, bo taki jest świat. Jest 
i dobry i zły. Ale idź i uszanuj 
przez to czas tych ludzi w 
komisjach, aby jakąś robo-
tę mieli i tyle. To jest takie 
proste. Prawda? Nie zajmuje 
dużo czasu, a zmienić może 
wiele. Więc do zobaczenia 7 
kwietnia przy urnach (wy-
borczych oczywiście).
A przed tym jeszcze, Pięk-
nych Świąt życzę.

Piotr Kurzyna

Duża, jak i mała wspólnota 
często stawiana jest pod 
ścianą ze względu na brak 
wystarczających środków. 
Ich zasoby finansowe zależą  
m.in. od uzbierania pienię-
dzy z funduszu remontowe-
go.
Sprawdziliśmy, czy istnieją 
programy lokalne, w ramach 
których wspólnoty miesz-
kaniowe mogą liczyć na 
wsparcie finansowe.
W kilku miastach są takie 
możliwości. Mianowicie 
istnieją programy dotyczący 
dofinansowania Wspólnot 
Mieszkaniowych ubiegają-
cych się o kredyt inwesty-
cyjny w celu częściowego 
sfinansowania remontów 
elewacji. Dofinansowanie 
jest w granicach 30% a na-
wet w niektórych przypad-
kach do 50%, gdy mamy do 
czynienia z zabytkami, lecz 

tych zbyt wiele w Jastrowiu 
nie ma. Celem programów 
jest poprawa stanu tech-
nicznego istniejących zaso-
bów mieszkaniowych. 
Co mogłoby obejmować 

dofinansowanie? 
Poza remontem elewacji 
dodatkowo można byłoby 
wykonać: 
a)  izolację ścian fundamen-
towych,
b) remont dachu wraz z 
przemurowaniem główek 
kominowych,
c) remont klatek schodo-
wych wraz z wymianą insta-
lacji w częściach wspólnych 
nieruchomości,
d) wymianę stolarki okien-
nej i drzwiowej w częściach 
wspólnych nieruchomości,

e) rozbiórkę częściową 
lub całkowitą elementów 
nieruchomości wspólnej np.  
oficyn,   dobudówek, po-
mieszczeń  gospodarczych 
powiązanych z elewacją. 

Dodatkowo wprowadzone 
zostały dofinansowania z 
BGK, które mogą wpłynąć 
na mniejszą energechłon-
ność budynków, gdzie są 
wspólnoty. Jest to szansa dla 
centrum Jastrowia, objętego 
planem rewitalizacji, który w 
gminie jest obecnie mar-
twym dokumentem.
Termomodernizacja bu-
dynków daje możliwość 
dofinansowanie do 36% lub 
41% jeśli zastosujemy OZE. 
Program z BGK skierowany 
jest do gmin , gdzie termo-

modernizacja lub remonty 
budynków gminnych (z 
mieszkaniami dla najuboż-
szych) – dofinansowania są 
do 80% lub 90% (budynki 
zabytkowe lub położone na 

terenach rewitalizowanych).
Remonty mieszkań komu-
nalnych, to kolejne dofi-
nansowanie 80%, a w tym 
idealnym rozwiązaniem 
może być ogrzewanie wody 
latem przez instalacje 
fotowoltaiczne i zakładanie 
sterowników do magazyno-
wania energii, gdy jest ona 
najdroższa. 
O wsparcie będą mogli ubie-
gać się właściciele i zarząd-
cy budynków mieszkalnych, 
czyli np. wspólnoty mieszka-
niowe, spółdzielnie mieszka-
niowe, gminy, towarzystwa 
budownictwa społecznego, 
Nabór wniosków do BGK jest 
ciągły. Wsparcie otrzymają 
wszyscy zainteresowani 
spełniający warunki formal-
ne, aż do wyczerpania puli 
środków. Warto abyśmy 
jako gmina się o to w końcu 
postrali.
Kamienice w Jastrowiu to 
przede wszystkim historia 
naszego miasta i ciekawsza 
architektura. Po odnowie-
niu elewacji mogłyby się 
one stać wizytówką miasta, 
jeśli będzie zrobione to z 
pomysłem i spójnością, a 
upiększyć można wszytko 
iluminacją świetlną. Wie-
le osób przejeżdzających 
przez miasto ma obecnie 
negatywny obraz wyglądu 
głównej ulicy Jastrowia, 
a można to zmienić. 

p.

Kamienice w centrum miasta mogłyby być ładne
Termomodernizacja budynku, a przy oka-
zji wymiana elewacji, czy poprawa stanu 
technicznego i żródeł ciepła, to wyzwania z 
jakimi muszą się zmagać wspólnoty miesz-
kaniowe. Są to inwestycje trudne i wyma-
gające pieniędzy, których zazwyczaj bra-
kuje. Sprawdziliśmy czy istnieje możliwość 
wsparcia finansowego wspólnot mieszka-
niowych. Najbardziej boli stan kamienic 
przy głównych drogach w gminie, a można 
zmienić całkowicie ich oblicze.
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Dla mnie najważniejsi 
są Mieszkańcy Gminy i 
Miasta Jastrowie! Słyszę 
to już po raz kolejny od 
każdego kandydata, ale 
bierzemy byka za rogi i 
porozmawiajmy szczerze, 
bo troszkę wstrząsnęła 
Pani emocjami wśród lo-
kalnej społeczności.
W ostatnich tygodniach 
spotkała się Pani z setka-
mi Mieszkańców Jastro-
wia i całej naszej Gminy. 
Jaki obraz wyłania się 
z odbytych przez Panią 
rozmów? 
 
To prawda. W ostatnim 
czasie uścisnęłam tysiące 
dłoni Mieszkańców całej 
naszej Gminy. Rozmawia-
łam z setkami, a nawet 
tysiącami osób. Do tej pory 
byłam praktycznie w każdej 
miejscowości: w Jastrowiu, 
Samborsku, Nadarzycach, 
Sypniewie, Brzeźnicy, 
Budach i na Trzebieszkach. 
Każdemu mieszkańcowi 
starałam się poświęcić czas i 
porozmawiać z nim, zarówno 
o problemach, jak i szansach 
stojących przed całą naszą 
gminą. Musze przyznać, że 
ludzie są bardzo otwarci. 
Chętnie rozmawiają, dysku-
tują i interesują się naszymi 
lokalnymi sprawami. Wiele 
osób dziękowało mi, że do 
nich dotarłam i poświęciłam 
swój czas. To jest niezwykle 
budujące doświadczenie. Bo 
siłą Jastrowia i całej naszej 
Gminy są przecież nasi 
Mieszkańcy. 
 
„Muszę przyznać, 
że ludzie są bardzo 
otwarci. Chętnie 
rozmawiają, dysku-
tują i interesują się 
naszymi lokalnymi 
sprawami” 
 
O czym rozmawialiście 
podczas tych spotkań? 
Ludzie bardzo dużo mówią o 
swoich problemach, bolącz-
kach, z którymi zmagają się 
każdego dnia.  
 
Narzekanie? 
Nie, proszę nie myśleć, że 
jest to narzekanie! Wręcz 
przeciwnie. Wiele osób 
zgłaszało mi swoje pomysły i 
konkretne rozwiązania, które 
można byłoby wprowadzić w 
naszej gminie. I właśnie po 
takich rozmowach do mojego 
programu wyborczego do-
dany został pomysł budowy 
toru do biegów przeszkodo-
wych, czy dofinansowanie 
do ogrodów działkowych. To 
niewielkie wydatki w bu-
dżecie całej gminy, a nasi 
mieszkańcy oczekują takich 
zmian. Musimy odpowiadać 
na ich potrzeby. 
 
Słowo „zmiana” bardzo 
często pojawia się w 
kontekście prowadzonej 
przez Panią kampanii 
wyborczej. Rzeczywiście 

tak wielu Mieszkańców 
oczekuje nowego otwar-
cia w naszej Gminie? 
Zdecydowanie tak! Słowo 
„zmiana” było tym, które 
najczęściej padało z ust na-
szych mieszkańców. Dlatego 
nie mam wątpliwości, że 
oczekiwanie zmian w naszej 
Gminie jest bardzo duże. I je-
stem niezwykle zadowolona, 
że w ten trend wpisuje się 
zaproponowany przeze mnie 
i cały nasz Komitet program. 

To nie tylko gwarancja wpro-
wadzenia nowych rozwiązań, 
ale także szybkiego i zrów-
noważonego rozwoju całej 
naszej gminy. Wszyscy po-
trzebujemy świeżych pomy-
słów, które pobudzą nas do 
działania. Niezbędny jest też 
dialog, rozmowy z mieszkań-
cami i konsultowanie z nimi 
proponowanych rozwiązań.  
 
Przyznam, że faktycz-
nie można doświadczyć 
potrzeby dialogu w 
obecnych władzach, czyli 
odczucia zwykłych ludzi 
się sprawdzają. 
Niestety, jak mogłam się 
przekonać podczas spo-
tkań, tego dialogu w naszej 
gminie w ostatnich latach 
bardzo brakuje. Dlatego chcę 
wprowadzić w tej kwestii 
nowe standardy w naszej 
Gminie. Jestem przekonana, 
że dzięki mojej determinacji 
i nastawieniu na rozmowy z 
Mieszkańcami uda mi się ten 
cel zrealizować.  
 
Porozmawiajmy o pro-
gramie, bo jest bardzo 
obszerny. Mogę się z nie-

którymi rzeczami nie zga-
dzać, ale właściwie jest 
to jedyny pełny program 
wyborczy zaproponowany 
przez Kandydata na Bur-
mistrza Gminy i Miasta 
Jastrowie w tej kampanii. 
Każdy coś obiecuje, ale 
czy jest on możliwy do 
zrealizowania? 
Każdy z punktów mojego 
programu wyborczego został 
bardzo dobrze przemyślany, 
a możliwość jego wykonania 

przeanalizowana, także pod 
kątem finansowym. Dlatego 
bardzo się cieszę, że nasi 
mieszkańcy z takim entu-
zjazmem przyjęli choćby 
pomysł rewitalizacji amfite-
atru. Jednocześnie nie rozu-
miem, dlaczego tak ważny i 
związany ze wspomnieniami 
wielu Mieszkańców obiekt 
niemal w centrum Jastrowia 
jest obecnie, tak bardzo 
zaniedbany. Podobnie jest 
w wielu innych kwestiach 
dotyczących naszego życia 
w Jastrowiu i całej naszej 
Gminie. Te problemy zgła-
szają mi bezpośrednio nasi 
Mieszkańcy. Dlatego nasz 
program wyborczy to 6 
pakietów dla Gminy i Mia-
sta Jastrowia. Stawiamy na 
opiekę zdrowotną i większą 
liczbę lekarzy specjalistów w 
Jastrowiu. Ważne są też in-
westycje w infrastrukturę w 
naszej gminie, w tym wspo-
mniany amfiteatr, w którym 
powstać ma tężnia solanko-
wa, ale także nową świetlicę 
w Brzeźnicy, czy centralny 
plac zabaw w Sypniewie. 
Istotne są również inwesty-
cje drogowe i budownictwo 

mieszkaniowe. 
 
„Chcemy wyjść do 
ludzi, a nie chować 
się w budynkach 
administracyj-
nych”.  
 
No właśnie. Mieszkania. 
Jak do tej pory wybu-
dowano jeden blok ko-
munalny kilka lat temu, 
gdzie koszt budowy me-
tra kwadratowego prze-
wyższał znacząco średnie 
koszty budowlane. Chce 
Pani budować mieszkania 
komunalne? 
Tak, ale nie na takich zasa-
dach jak było to do tej pory. 
Nie sztuką jest wydawać 
pieniądze. Trzeba robić to z 
głową, bo każda złotówka 
wydawana z publicznych 

pieniędzy jest bardzo waż-
na. Ale Gmina ma też swoje 
zadania i misję. Dlatego w 
najbliższej kadencji, jeśli 
wyborcy mi zaufają, rozpocz-
nie się budowa mieszkań dla 
osób mniej zamożnych.  
 
Jest Pani za pomocą 
społeczną i wydatkami 
socjalnymi? 
Pomoc społeczna to nasz 
obowiązek i należy wspierać 
najbardziej potrzebujących. 
Ale nie ma mowy o rozdaw-
nictwie. Trzeba robić to z gło-
wą. Chcemy, aby w Jastrowiu 
powstał blok z lokalami 
wspomaganymi i chroniony-
mi dla seniorów i osób niesa-
modzielnych. Stawiam także 
na programy prospołeczne 
i oświatę. Wśród naszych 
propozycji jest m.in. wprowa-
dzenie 1000 zł becikowego 
dla każdego nowonarodzone-
go dziecka w Gminie Jastro-
wie i uruchomienie programu 
rehabilitacji seniorów, czyli 
cyklu bezpłatnych zabiegów 
rehabilitacji dla osób powy-
żej 60. roku życia. To wszyst-
ko jest możliwe do zrobienia 
i zrealizowania. Pod warun-

kiem, że nasi mieszkańcy 
wybiorą zmiany i postawią 
na nowe otwarcie w naszym 
samorządzie. 
 
„Stawiamy na 
opiekę zdrowotną 
i większą liczbę le-
karzy specjalistów 
w Jastrowiu.” 
 
Z Pani Komitetu startuje 
w sumie 15 kandydatów 
na Radnych. To te osoby 
mają wspierać Panią w 
realizacji przedstawio-
nych założeń programo-
wych?  
Kandydaci na Radnych star-
tujący z naszego Komitetu są 
gwarantem szybkiego roz-
woju całej Gminy Jastrowie. 
To osoby w różnym wieku, 
zarówno młode, jak i już 
doświadczone w samorzą-
dzie. Ale przede wszystkim 
to sprawdzeni społecznicy, 
którzy chcą zadbać o lepszą 
przyszłość naszej małej Oj-
czyzny. Wiedzą oni, jakie są 
mocne i słabe strony naszej 
Gminy. Nasi kandydaci na 
radnych także odwiedzają 
Mieszkańców, bo muszą 
mieć wiedzę, z jakimi proble-
mami borykają się oni każde-
go dnia. Co najważniejsze, są 
oni gwarantem zrealizowania 
zaplanowanych inwestycji i 
przedsięwzięć. Jeśli wyborcy 
obdarzą mnie zaufaniem, 
to będą oni moimi bezpo-
średnimi przedstawicielami 
w każdym okręgu. Dlatego 
warto im zaufać i oddać na 
nich swój głos. My chcemy 
wyjść do ludzi, a nie chować 
się w budynkach administra-
cyjnych.  
 
 
Liczy Pani na to, że skład 
Rady się zmieni? 
Na pewno warto zaufać 
ludziom z naszego komitetu, 
którzy są gwarancją zaanga-
żowania. Burmistrz powi-
nien być otwartą osobą dla 
każdego, a ja taka jestem. 
Dlatego deklaruję współ-
pracę z każdym, kto będzie 
chciał działać dla dobra 
naszej Gminy. 
 
„Deklaruję współ-
pracę z każdym, 
kto będzie chciał 
działać dla dobra 
naszej Gminy” 
 
Wybory samorządowe 
odbędą się zaraz po świę-
tach. Liczy Pani na to, że 
będzie lepsza frekwencja 
niż zwykle? Że ludziom 
się chce wychodzić i de-
cydować?  
Widzę sporą mobilizację 
wśród naszych mieszkańców. 
Najważniejszy jest jednak 
udział w wyborach 
Serdecznie i gorąco zachę-
cam wszystkich naszych 
Mieszkańców do głosowania 
7 kwietnia. To wielkie święto 
demokracji. Weźmy w nim 
udział wspólnie. Głęboko 
wierzę, że 7 kwietnia wszy-
scy będziemy jedną drużyną. 
Będę zaszczycona, jeśli w 
zbliżających się wyborach 
zdecydują się Państwo oddać 
na mnie swój głos. Bo Gmina 
Jastrowie to nasza wspólna 
sprawa!  
Razem dla zmian!

Jacek

Dla mnie najważniejsi 
są Mieszkańcy 
Gminy i Miasta Jastrowie!

dokończenie ze str.1
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Potrzebujesz kontaktu do swojego radnego? 
Oficjalne skrzynki pocztowe, dostępne są dla każdego. 

krzysztof.bzowski@jastrowie.pl 
agnieszka.kazberuk@jastrowie.pl
agnieszka.kwilinska@jastrowie.pl
michal.kruszynski@jastrowie.pl
michal.pawlowski@jastrowie.pl

piotr.kurzyna@jastrowie.pl
monika.krol@jastrowie.pl

monika.ruta@jastrowie.pl
jolanta.latka@jastrowie.pl
edyta.biala@jastrowie.pl

dariusz.miszczak@jastrowie.pl
cezary.wyszynski@jastrowie.pl
elzbieta.magda@jastrowie.pl

lukasz.cyruk@jastrowie.pl
zofia.pawlowska@jastrowie.pl

Aktywność Radnych 
w kadencji 2018-2024

Przypomnijmy, iż przetarg 
na realizację inwestycji 
wygrała firma Budimex SA z 
Warszawy, która podjęła się 

realizacji inwestycji za cenę 
niespełna 55 milionów zło-
tych. Starosta Ryszard Go-
ławski skutecznie zabiegał o 
te środki, które w całości są 
finansowane z Ministerstwa 
Infrastruktury i Ministerstwa 
Obrony Narodowej. Warto 
przypomnieć fakt, który jest 
poruszany przez lokalnych 
polityków, kto zapocząt-
kował zamysł realizacji 
tej inwestycji. Sięgając w 
historię zdarzeń w powiecie 
złotowskim, mozna odna-
leźć rolę Moniki Król, która 

w 2017 r. będąc Radną Rady 
Powiatu, złożyła wniosek 
o konieczność remontu tej 
drogi. Ten wniosek przyczy-

nił się do umieszczenia 
drogi w inwestycjach, na 
które warto poszukiwać 
środków zewnętrznych. 
To kolejna wielka inwesty-
cja w obecnej kadencji, 
właśnie na terenie gminy 
Jastrowie. Należy przyznać 
z całą odpowiedzialno-
ścią, że jeszcze nigdy w 
gminie Jastrowie nie było 
tak dużo realizowanych 
projektów przez powiat. 
Zasługą tych działań jest 
obecność w zarządzie, aż 
dwóch członków z gminy 
Jastrowie Ryszarda Króla 
i Henryka Trawińskiego. 
Czy tak silną reprezentację 
będziemy mieli jako gmina 
po obecnych wyborach? 
Aktualnie wykonane zosta-
ły prace przygotowawcze, 
wycięto kolidujące drzewa 
oraz przystąpiono do robót 
ziemnych. Zdjęto humus, 
który składowany jest 
systematycznie na placu 
składowym. Na bieżąco 
prowadzone są prace 
archeologiczne oraz prace 
związane z ochroną środo-
wiska. Wymieniono słupy 
energetyczne na których 
były gniazda bocianie. Na 
nowe słupy zostały prze-
niesione gniazda. Działanie 
było na tyle ważne, że te 
prace musiały być wykona-
ne przed przylotem bocia-
nów.
Aktualnie na odcinku drogi 
od Sypniewa do Nadarzyc 
ruch odbywa się wahadło-
wo, przy wykonywanych 
pracach, aby zapewnić jak 
najdogodniejszą możliwość 

poruszania się mieszkań-
com. Jak dowiadujemy się 
od Zamawiającego wszyst-
kie prace się wykonywane 
zgodnie z zatwierdzonym 
harmonogramem rzeczo-
wo-finansowym. Powiat 
Złotowski potwierdza, że 
współpraca z kadrą tech-
niczną Wykonawcy firmy 
Budimex jest wzorcowa.
Planowane zakończenie 
robót, to 2025 r.

Droga Sypniewo-Nadarzyce. 

Prace ruszyły 

„pełną parą”
Rozbudowa drogi powiatowej nr 1013P Sypnie-
wo – Nadarzyce (CPL Nadarzyce),
to jeden z kluczowych, tegorocznych projektów 
władz powiatu złotowskiego. Prace ruszyły już 
na dobre, warto więc przybliżyć, co jeszcze nas 
czeka w najbliższym czasie i do kiedy można 
spodziewać się prac budowlanych.

Jak zbadać aktywność 
poszczególnych rad-
nych? Można zrobić 
to poprzez zaanaga-
żowanie w rozmo-
wach z mieszkańca-
mi, co jest trudne do 
weryfikacji, można 
sprawdzić jak często 
radni uczestniczą w 
obradach na sesjach 
i komisjach i o tę 
kwestię zapytaliśmy 
Urząd lecz nie otrzy-
maliśmy odpowiedzi 
do momentu druku 
Jastrowie24. Można 
także sprawdzić jak 
często radni wystę-
pują z zapytaniami i 
interpelacjami. 

Kiedyś zapytania i inter-
pelacje były składane 
podczas sesji, a obecna 
rada wycofała je z po-
rządku obrad podczas 
zmian statutu.  Są zatem 
formą bardziej oficjalne-
go zwrócenie uwagi na 
problemy w gminie.
Zagłębiając się w defini-
cji, bo pojęcie interpelacji 
od początku istnienia 
samorządów stwarza 
radnym wiele kłopotów. 
Słownik języka polskiego 
stanowi, że interpelacja 
to: 
„1. oficjalne zapytanie, 
żądanie wyjaśnienia skie-
rowane przez przedstawi-
ciela parlamentu do rządu 
lub do ministra; 
2. formalne zapytanie w 
sprawach urzędowych 
skierowane do władz”.

Oczywiście w naszym 
przypadku posługujemy 
się tę drugą definicją, 
którą precyzuje prawnie 
ustawa o samorządzie 
gminnym. Co za tym 
idzie, taka interpelacja 
samorządowa powinna 
dotyczyć spraw o istot-
nym znaczeniu dla gminy, 
zawierać krótkie przed-
stawienie stanu faktycz-
nego będącego jej przed-
miotem oraz wynikające z 
niej pytania.

Zgłoszenie przez radne-
go, klubu radnych lub 
grupę radnych interpe-
lacji czy zapytania to 
bardzo
ważne uprawnienie przy 
wykonywaniu mandatu 
radnego. 
Interpelacje i zapytania 
zgodnie z art.24
ustawy o samorządzie 
gminnym składane są na 
piśmie do przewodniczą-
cego rady, który prze-
kazuje je niezwłocznie 
wójtowi. Wójt, lub osoba 
przez niego wyznaczo-
na, jest zobowiązany w 
terminie 14 dni od dnia 
otrzymania interpelacji 
lub zapytania do udziele-
nia pisemnej odpowiedzi. 

Treść wszystkich
interpelacji i zapytań oraz 
odpowiedzi podawana 
jest do publicznej wiado-
mości poprzez niezwłocz-
ną
publikację w Biuletynie 
Informacji Publicznej i na 
stronie internetowej gmi-
ny, oraz w inny sposób
zwyczajowo przyjęty. 
Jest to zatem dostępna 
informacja dla każdego, 
a wyborcy także mają 
pewność, że ich proble-
mem Radny zajął się na 
poważnie. 
Innym sposobem na 
sprawdzenie aktywności 
radnych jest obserwowa-
nie ich pracy podczas se-
sji lub na komisji. Widać 
na nich, kto najczęściej 
zabiera głos i czy mówi 
sensownie. Każdy może 
swobodnie to zweryfi-
kować samodzielnie. Są 
bowiem Radni, którzy 
podczas całej kadencji 
zabrali głos może 2 razy. 
Nieodłączne jednak stają 
się spotkania bezpośred-
nie w tak małej lokalnej 
społeczności, co miejmy 
nadzieję Radni jak i kan-
dydaci na Radnych czynią 

Radni Gminy i Miasta Jastro-
wia, oraz ilość interpelacji i 
zapytań 
w kadencji 2018-2024

RADNY

1. Piotr Kurzyna 18

2. Monika Król 17

3. Łukasz Cyruk 8

4. Michał Kruszyński 2

5. Agnieszka Kazberuk 1

6. Monika Ruta-Zygiel 1

7. Krzysztof Bzowski 0

8. Agnieszka Kwilińska 0

9. Jolanta Łatka 0

10. Elżbieta Magda 0

11. Dariusz Miszczak 0

12. Zofia Pawłowska 0

13. Michał Pawłowski 0

14. Janusz Siwak 0

15. Edyta Biała 0

16. Cezary Wyszyński 0
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Jastrowie Wczoraj i dziś

W końcu. 
Dolna część Zawiszy 
będzie zrobiona 
w tym roku.
Dolna część ulicy 
Zawiszy będzie w 
końcu utwardzona. 
Wniosek był umiesz-
czany niemal przy 
każdym projekcie 
budżetu od kilka lat 
i nie był nigdy uję-
ty przez burmistrza 
przy tworzeniu osta-
tecznego budżetu.  
Często podkreślano 
temat braku środ-
ków. 
 
Jeszcze pod koniec zeszłego 
roku, podczas dyskusji nad 
wnioskami wystosowanymi 
do projektu budżetu na rok 
2024,  ta inwestycja była 
szerzej omawiana 6 grudnia 
2023 roku podczas spotkania 
Komisji Budżetu:  
 
„W planie zagospodarowania 
przestrzennego jest to droga 
wewnętrzna. Omawiając z 
Panem Piluszczykiem, który 
zajmuje się u nas projektami,  
ten projekt był teraz wska-
zany”  
 

- poinformował na spotkaniu 
burmistrz Piotr Wojtiuk 
 
Nie będzie jednak robiony 
pełen projekt budowlany, 
który mocno wydłużałby 
czas realizacji, należałoby 
zaprojektować pełne wjaz-
dy i rozrysować instalację 
techniczną. Rozwiązaniem 
jest zrobione inwestycji, jako 
utwardzenie drogi, dzięki 
czemu położony zostanie 
asfalt na zgłoszenie, przez co  
można ominąć podnoszący 
koszty, projekt budowlany.  
 
Podczas dyskusji grudniowej, 
radni wspólnie potwierdzili 
możliwość zrealizowania 
inwestycji w takiej formie. 
Nie ma jej zatem w budżecie 
wśród inwestycji majątko-
wych, ale padły wyraźne 
deklaracje z ust obecnego 
burmistrza, że dolna część 
Zawiszy w końcu będzie 
wykonana ze środków pocho-
dzących w innych rozdzia-
łach w roku 2024.  
 
Mieszkańcy raczej nie będą 
tęsknić za piachem latem i 
błotem zimą.

W małych miejscowościach, 
aby zainstalować pomiar 
prędkości i radar z kamerą 
na światłach w celu zapobie-
gania jazdy na czerwonym 
świetle, stosuje się następu-
jącą procedurę:

Analiza potrzeb i lokali-
zacji: 
Władze lokalne i organy od-
powiedzialne za bezpieczeń-
stwo drogowe oceniają, które 
skrzyżowania są najbardziej 
narażone na wykroczenia 
związane z przejazdem na 
czerwonym świetle. Choć 
wskazanie tego skrzyżowania 
w Jastrowiu nie jest zbyt trud-
ne nawet dla dzieci z podsta-
wówki. Następnie  wybierają 
miejsca, gdzie instalacja 
takiego systemu byłaby naj-
skuteczniejsza.

Projektowanie i zatwier-
dzenie: 
Przygotowuje się projekt 
instalacji, uwzględniając 
lokalizację kamer, czujników 
i urządzeń pomiarowych. 

Następnie procedura wymaga 
zatwierdzenia tego projektu 
przez odpowiednie instytucje, 
takie jak Główny Inspektorat 
Transportu Drogowego (GITD).
Montaż urządzeń: 
Po uzyskaniu zezwolenia 
montuje się kamery na świa-
tłach. Urządzenia te rejestrują 
pojazdy, które przejeżdżają na 
czerwonym świetle.
Kamery znajdują się przed 
sygnalizatorem: Pierwsza 
kamera sprawdza, czy zapaliło 
się już czerwone światło. Jeśli 
pojazd przekroczy ustaloną 
linię (linię zatrzymania lub 
sygnalizatora), zostaje zareje-
strowany.
Druga kamera  fotografuje 
twarz kierowcy oraz przednie 
tablice rejestracyjne pojazdu.
System czujników w asfalcie 
działa dzięki zatopionym w as-
falcie pętlom indukcyjnym. Pę-
tle są umieszczone tuż za linią 
zatrzymania lub, w przypadku 
jej braku, tuż za sygnalizato-
rem. Po zapaleniu się czerwo-
nego światła system czeka na 
impuls, który jest wysyłany z 

pętli w momencie, gdy pojazd 
na nią najedzie. Następnie 
kamery rejestrują przejazd 
pojazdu od przodu, pozwalając 
stwierdzić, czy auto przeje-
chało przez linię czy pokonało 
całe skrzyżowanie na czerwo-
nym świetle.

Rejestracja wykroczeń: 
Urządzenia codziennie 
rejestrują około kilkaset 
wykroczeń. Na podstawie 
tych zapisów można ukarać 
kierowców mandatami oraz 
punktami karnymi za przejazd 
na czerwonym świetle.
Warto podkreślić, że kamery 
na światłach stanowią sku-
teczne narzędzie w walce z 
wykroczeniami drogowymi i 
przyczyniają się do poprawy 
bezpieczeństwa pieszych i 
rowerzystów.

Minusem jest to, że przychód 
z mandatów nie powędruje 
do budżetu gminy Jastrowie, 
ale do Głównego Inspektoratu 
Transportu Drogowego, jednak 
można stwierdzić, że ten 
minus nie jest aż tak istotny, 
gdy chodzi o zdrowie, a nawet 
życie człowieka. Może warto, 
aby ktoś zadbał o prawdziwe 
bezpieczeństwo mieszkań-
ców?

Kamera na głównym 
skrzyżowaniu w Jastrowiu?

dokończenie ze str.1

Dziękuję wyborcom za II kadencje 
Chciałbym bardzo mocno 
podziękować wszystkim 
mieszkańcom, którzy głoso-
wali na mnie w okręgu nr. 1 
przez ostatnie dwie kaden-
cje. Teraz nie startuję, ale 
dziękuję.
Najpierw w poprzedniej kaden-
cji jako Radny i mianowany 
na Przewodniczącego Rady, a 
później jako Radny w opozy-
cji niestety, bo miałem swoje 
zdanie. Mam nadzieję, że są 
Państwo zadowoleni z mojej 
aktywności na sesjach Rady 
Miejskiej, czy na komisjach. To 
wielka przyjemność, że niektó-
rym mogłem pomóc. Oczywi-
ście, jeśli będzie w przyszło-
ści jeszcze tak potrzeba, to 
możecie na mnie liczyć. Droga 
na Zawiszy załatwiona, a nowe 
lampy ledowe będą z pro-
gramu rządowego, Centrum 
Przedsiębiorczości powołać się 
nie udało, bo ku temu klimatu 
nie było, jak i nie udało się 
stworzyć Rady Młodzieżowej. 
Pomysł na Harmonogram 
Inwestycji Miejskich, aby każdy 
wiedział kiedy jakie planowane 
są inwestycje, zatrzymały się 

w rękach Przewodniczącego 
Rady i na komisje nie weszły, 
bo mu zabroniono.
Niestety wśród radnych są 
osoby, które nigdy się nie 
odzywają, lecz ja do nich nie 
należałem, bo język mam 
czasami może i zbyt ostry, za-
pewne po pradziadku, którego 
nie znałem. Poszło w genach. 
Dziękuję osobom, które chciały 
jeszcze bardziej we mnie 
uwierzyć i zachęcały mnie do 
udziału w wyborach na bar-
dziej zaszczytnych  funkcjach, 

lecz w życiu są różne prioryte-
ty. Są inne plany i założenia. 
Stąd decyzja o niekandydo-
waniu w wyborach samorzą-
dowych. Jeśli mogę polecić 
Państwu moją kandydatkę na 
Radną w okręgu numer 1, to 
zachęcam do oddania głosu 
na Edytę Blok, która może 
liczyć na moje wsparcie i 
zdobyte do tej pory doświad-
czenie, jak tylko będzie taka 
potrzeba.

Piotr Kurzyna
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Sąd zadecydował. 
Przewodniczący Rady traci mandat.
... czyli kuriozum prawa, nie mam Pana płasza i co mi Pan zrobisz?
Zapewne nie chodzi tu 
o to, aby kogoś ukarać, 
ale o zwykłą uczciwość i 
szacunek dla litery pra-
wa. Lojalność jest dobrą 
cechą, ale są pewne gra-
nice, których Radni nie 
powinni przekraczać. To 
Radni uchwalają prawo 
miejscowe i powinni być 
tym bardziej uczuleni na 
jego przestrzeganie. Jak 
się okazuje w Jastrowiu 
powstał układ z pełną 
ochroną „swoich”.
14 lutego 2024 roku  po 
niemal 3 latach zakoń-
czyła się batalia o to, 
czy Wojewoda słusznie 
wygasił mandat Prze-
wodniczącego Rady 
Krzysztofa Bzowskiego. 
Sąd Apelacyjny nie miał 
wątpliwości. 

Wszystko zaczęło się od 
pisma, które trafiło do Wo-
jewody 23 grudnia 2020 
roku, a napisał je jeden z 
mieszkańców gminy, we-
dług którego naliczane war-
tości za wywóz nieczystości 
są niezgodne ze stanem 
rzeczywistym, a dodatkowo 
usługa świadczona na mie-
niu gminy jest wykonywana 
przez firmę Radnego, co 
jest niezgodne z prawem. 
Dotychczasowy Przewod-
niczący Rady w Jastrowiu 
Krzysztof Bzowski w ra-
mach swojej prywatnej 
działalności świadczył 
usługi  dla gminy poprzez 
opróżnianie szamb także w 
instytucjach publicznych, 
a nie tylko w mieszkaniach 
komunalnych.

Od Wojewody  Wielkopol-
skiego dotarły więc pisma 
do urzędu w Jastrowiu, do-
tyczącego przeprowadzenia 
postępowania wyjaśniają-
cego w sprawie naruszenia 
przez przewodniczącego 
Rady Krzysztofa Bzowskie-
go art 24f ustawy o samo-
rządzie gminnym. Przepis 
ten wskazuje o zakazie 
prowadzenia działalności 
gospodarczej na mieniu 
gminy. 
Pismo oznaczone zostało 
datą 12 lutego 2021 roku
z prośbą o przeprowadzenie 
postępowania wyjaśniają-
cego w sprawie, z prośbą 
o poinformowanie o wyni-
kach. Radni nie podjęli te-
matu, bo o całym zdarzeniu 
dowiedzieli się dopiero z 
lokalnej prasy „Aktualności 
Złotowskie”. Wojewoda jed-
nak odpowiedż dostał, bo 
wysłała ją wiceprzewpod-
nicząca Rady Agnieszka 
Kazberuk. 
8 marca 2021 roku zmu-
szona echem po artykule 
w tygodniku, gdzie przed-
stawiono kulisy sprawy 
Przewodniczącego Rady, 
wiceprzewodnicząca orga-
nizuje spotkanie z radnymi 
informując, że faktycznie 
wysłała już pismo do Wo-
jewody z wyjaśnieniami, 

gdzie wpisała, że radny 
nie prowadzi działalności 
gospodarczej z wykorzysta-
niem mienia komunalnego 
gminy. 
Dlaczego Radna Agnieszka 
Kazberuk wysłała wyja-
śnienie bez konsultacji z 
Radnymi? NIe wiadomo, ale 
wskazuje wszytko na to, że 
chciano całą sprawę zatu-
szować i gdyby nie prasa, 
zapewne mogłoby się to 
udać.. Dlatego 13 kwiet-
nia 2021 roku Wojewoda 
wysyła kolejne pismo do 
Rady, poinformowany, że 
wysłana informacja z gminy 
z dnia 8 marca nie jest po-
dobno stanowiskiem rady, 
prosi o przesłanie konkret-
nego stanowiska.
20 kwietnia 2021 roku 
Radna Agnieszka Kazberuk, 
na Komisji zwraca się do 
radnych o przegłosowanie 
przygotowanych przez nią 

dokumentów, jako stano-
wisko Rady. Radni zdecy-
dowali, że nie podejmowali 
stanowiska, dlatego zostaje 
wysłana informacja do Wo-
jewody, że Rada w tej spra-
wie nie zajęła stanowiska. 
Pismo z dnia 21 kwietania 
2021 roku
Czyli przerzucanie się odpo-
wiedzialnością ciąg dalszy. 
Ostatecznie 30 kwietnia 
2021 roku Wojewoda 
prosi w piśmie o przesłanie 
stanowiska Rady będącej 
organem kolegialnym. Da-
jąc termin do 7 maja 2021 
roku. 
6 maja 2021 roku , 
Wicerzewodnicząca Rady 
Miejskiej Agnieszka Kazbe-
ruk wysyła pismo do Woje-
wody, że nie jest możliwe 
dochowanie terminu. Sesje 
Rady Miejskiej odbywają 
się zwyczajowo w ostatnim 
tygodniu kolejnego miesią-
ca, Stąd najbliższa sesja 
planowana jest w ostatnim 
tygodniu maja. Wcześniej-
sze od planowanej w tym 
terminie, zwołanie i prze-
prowadzenie sesji Rady 
Miejskiej w Jastrowiu jest 
możliwe wyłącznie w trybie 
art. 20 ust 3 ustawy z dnia 
8 marca 1990roku o samo-
rządzie gminnym, informu-

jąc, że nadany został bieg 
urzędowy w celu sporzą-
dzenia projektu uchwały 
zawierające stanowisko 
Rady w sprawie.
Czas mija, aż tu raptem. 
21 maja 2021 roku Radni 
otrzymują informację, 
że 25 maja 2021 roku 
odbędzie się sesja nad-
zwyczajna! Czyli wcześniej 
nie można było, a teraz 
tak.  Przyczyna zwołąnia 
sesji całkiem inna. Nie ma 
z biura rady jakiejkolwiek 
informacji, co ze sprawą od 
wojewody
25 maja 2021 roku, radni 
w trakcie obrad otrzymują 
informację, że w porządku 
obrad pojawi się jednak 
„uchwała z rękawa”  aby 
stworzona została opinia 
Rady w sprawie Przewod-
niczącego. Jeszcze większe 
zdziwienie następuje, gdy  
o godzinie 13:46 otrzymują 

ostateczną wersję uchwały, 
która ma być odpowiedzią 
dla Wojewody. Sesja jest se-
sją nadzwyczajną zwołaną 
na wniosek burmistrza Pio-
tra Wojtiuka i dotyczyła wy-
miany pieców węglowych, 
zatem o każdej zmianie w 
porządku obrad musi być 
zgoda wnioskodawcy. Taka 
doskonała rozgrywka mogła 
przejść tylko dzięki determi-
nacji i lojalności bezgranicz-
nej grupy radnych.
Po krótkiej wymianie zdań 
i głosowaniu nad wpro-
wadzeniem uchwały pod 
obrady, radni zadecydo-
wali ostatecznie 8 głosami 
„za”, że będą procedować 
uchwałę, aby jak najszyb-
ciej przekazać ją do Woje-
wody, by on zadecydował 
ostatecznie, czy Przewodni-
czący Rady złamał prawo. 

Dyskusja dotycząca „szyb-
kiej uchwały” przeniosła się 
na ostatni punkt spotkania. 
Burmistrz wyraźnie dał do 
zrozumienia, że ta uchwa-
ła powinna być podjęta w 
takiej formie jak została 
przedstawiona, że Rada nie 
stwierdza zaistnienia wobec 
radnego Krzysztofa Bzow-
skiego przesłanek określo-
nych w art 383 kodeksu 

wyborczego. Podkreślał 
również, że ostateczną 
decyzję podejmie Wojewo-
da Wielkopolski, a nadzór 
zapewne już ma jakąś 
ocenę sytuacji. Dodając, 
że podobny przypadek 
miał miejsce w powiecie i 
apeluje, aby nie otwierać 
„puszki Pandory”.
15 minut na zaznajomie-
niem się z uzasadnieniem 
prawnika do uchwały! Tak 
wyglądało postępowanie 
wyjaśniające radnych.
Docelowo uchwała została 
przyjęta 7głosami „za” 
przy 5 głosach „wstrzy-
mujących się”. Dotyczyła 
„odmówienia stwierdzenia 
zaistnienia przesłanki uza-
sadniającej wygaszenie 
mandatu”.

Kolejnym pismem z dnia 2 
czerwca 2021 r. Wojewo-
da poprosił Radę Miejską 
w Jastrowiu o przekazanie 
umów pomiędzy firmą 
Krzysztofa Bzowskiego, a 
spółkami gminnymi.

3 września 2021 r. Wo-
jewoda wezwał Radę Miej-
ską w Jastrowiu do pod-
jęcia uchwały w ciągu 30 
dni, w przedmiocie wyga-
śnięcia mandatu radnego 

Krzysztofa Bzowskiego

Rada Miejska nie uczyniła 
tego, dlatego  Wojewoda 
pismem z dnia 12 stycz-
nia 2022 r. zawiadomił 
właściwego ministra o 
zamiarze wydania za-
rządzenia zastępczego 
stwierdzającego wyga-
śnięcie mandatu radnego 
Krzystzofa Bzowskiego

Decyzja zapadła, Woje-
woda wygasił mandat. 
Radni w Jastrowiu, po tym 
zdarzeniu podejmują de-
cyzję,  że oprócz Radnego 
Krzysztofa B. także Rada 
Miejska odwołuje się od 
decyzji Wojewody, kieru-
jąc się do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego.  

6 lipca 2022 r. - odbywa 
się rozprawa sygn. akt IV 
SA/Po 178/22 w sprawie 
ze skarg Przewodniczcego 
Rady Krzysztofa B. i Rady 
Miejskiej na zarządzenie 
zastępcze Wojewody Wiel-
kopolskiego
Sąd potwierdził zdanie 
Wojewody, iż łamane 
jest prawo.  Z akt sprawy 
wynika bowiem, że skar-
żący będąc radnym jako 

przedsiębiorca prowadzący 
działalność gospodarczą za-
warł umowy z firmą ZECiUK. 
Sp. z o.o. jak i ZGM sp. z o.o. 
Umowy (zawarta w dniu 31 
maja 2017 r. aneksowana w 
dniu 29 kwietnia 2019 r. i w 
dniu 1 czerwca 2021 r.) oraz. 
(umowa z dnia 2 lipca 2018 
r.). Spółki są jednoosobowymi 
spółkami Gminy Jastrowie, 
umowy na czas nieokreślony 
o świadczenie usług nieczy-
stości płynnych - na świad-
czenie usług, za wykonanie 
których - zgodnie z obiema 
umowami - miał otrzymywać 
wynagrodzenie określone 
w umowach. Niewątpliwie 
Gmina i Miasto Jastrowie 
posiadała w dniu zawiera-
nia przedmiotowych umów 
100 % udziałów (i nadal jest 
jedynym udziałowcem) w 
obu Spółkach, a mienie wy-
mienionych spółek stanowi 
mienie komunalne w rozu-
mieniu art. 43 u.s.g. W oce-
nie Sądu świadczenie usług 
odprowadzania nieczystości 
płynnych na rzecz ww. spółek 
komunalnych i uzyskiwanie 
odpłatności z budżetu Gminy 
za realizowaną usługę jest 
prowadzeniem działalności 
gospodarczej z wykorzysta-
niem mienia gminy w zna-
czeniu art. 24f ust. 1 u.s.g.

Wojewódzki Sąd Administra-
cyjny zasądził wyrok wskazu-
jąc rację wojewodzie.  Radny 
postanowił jednak skorzystać 
ze skragi kasacyjnej i składa 
ją do Naczelnego Sądu Admi-
nistracyjnego.

8 grudnia 2022 do NSA, 
wpływa skarga kasacyjna 

14 lutego 2024 roku - 
oddalenie skargi kasacyjnej, 
Krzysztof Bzowski przestaje 
być Radnym Rady Miejskiej  
w Jastrowiu. Rada Miejska nie 
ma Przewodniczącego Rady.
Sąd zasądził na rzecz Woje-
wody Wielkopolskiego (zmia-
na wojewody w związku z wy-
borami)  kwotę 360 złotych 
stanowiącą zwrot kosztów 
postępowania kasacyjnego

Przepisy antykorupcyjne 
zakazują łączenia pozycji 
przedsiębiorcy i zawierania 
umów z burmistrzem, jak i 
z zarządem spółki gminnej, 
bo to radny wchodzi w skład 
organu stanowiącego, który 
może burmistrza kontrolo-
wać. 

Pan Krzysztof Bzowski może 
jednak po raz kolejny ubie-
gać się o mandat 7 kwiet-
nia 2024 roku. Jedynie traci 
mandat na kilka tygodni i 
tylko tyle.
Zatem całą walkę prawniczą 
udało się przeciągnąć ponad 
3 lata i to prawie do końca 
kadencji, zabrakło dosłownie 
kilku tygodni, aby doszło do 
umorzenia. Wówczas ogło-
szonoby , że przecież nic się 
nie stało i nie było wyroku 
prawomocnego.  Tak działa 
prawo. Choć jest wyrok, to 
jednak bez większych konse-
kwencji. Bo są na tym świe-
cie bardziej i mniej uprzywi-
lejowani.
Zgodnie z zasadą 
„Nie mam Pana płasza i co 
mi Pan zrobisz?”

P
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Czy burmistrz Jastrowia popełnił przestępstwo? 
Sprawa trafiła do prokuratury!

Zależy kto pyta!
Nie od dziś wiadomo, 
że czasami, aby zdobyć 
informację z urzędu 
można się mocno na-
gimnastykować. Często 
urzędnik korzystający z 
usług prawników odpo-
wiadaja tak, aby nic nie 
odpowiedzieć, doszu-
kując się choćby jedne-
go źle sformuowanego 
słowa, aby cały proces 
skomplikować i wziąć 
petenta na zmęczenie. 
Choćby  skarga może 
nie spełniać jakiegoś nic 
nieznaczącego wymogu 
ustawy, lub interpelacja 
powinna być zapyta-
niem, a zapytanie inter-
pelacją. Podobnie przy 
decyzjach, w których 
można znaleźć szereg 
odnośników do ustawy 
z bełkotem prawniczym,  
tylko po to, aby coś 
przedłużyć, przeinaczyć 
lub zagrać na czasie. 

W taką pułapkę mogą 
wpaść także sami radni, 
dla których teoretycznie 
podstawy prawa są znane, 
jednak mogą być mocno 
zaskoczeni, bo wszytko 
zależy od tego, KTO PYTA. 
Radny Michał Kruszyński 
wystąpił do Burmistrza 
Piotra Wojtiuka z dwoma 
pisemnymi interpelacjami. 
Pierwsza dotyczyła zesta-
wienia kwot wydatkowa-
nych przez Gminę i Miasto 
Jastrowie na działalność 

marketingową, druga dotyczyła zestawienia 
podróży służbowych oraz kosztów związa-
nych z używaniem telefonu komórkowego 
Burmistrza i Przewodniczącego Rady. Radny 
na sesji rady miejskiej, która odbyła się dnia 
12 lutego 2024 stwierdza, że w odpowiedzi 
dostał długą wykładnię prawa i ostatecznie 
nie otrzymał odpowiedzi na zadane interpe-
lacje. Zadał pytanie burmistrzowi „dlaczego, 
przecież wystarczyło podać zestawienie i nie 
byłoby problemu”. 
Burmistrz odpowiedział, że Radny nie w tym 
trybie spytał. Zdaniem burmistrza powi-
nien spytać w trybie informacji publicznej. 
Burmistrz oznajmił jednocześnie, że chęt-
nie udzieli odpowiedzi na pytania, w trybie 
informacji publicznej. Oczywiście łatwiej w 
ten sposób odpowiedzieć, bo te informacje 
nie podlegają publikacji w BIP, inaczej niż w 
przypadku zapytania lub interpelacji. „Jeżeli 
Pan w odpowiedni sposób skorzysta właśnie 
o ustawie o dostępnie do informacji publicz-
nej to Pan dostanie taką odpowiedź” – odpo-

wiada burmistrz.
Cóż było mówić, Radny Michał Kruszyński 
ani pisnął, a zgodnie z zaleceniami Burmi-
strza skierował kolejne pismo o udostęp-
nienie informacji publicznej o tematyce 
jak podano w interpelacjach. Niby sprawa 
wyjaśniona, ale jak się okazuje nie do 
końca. Radny znowu nie dostał odpowiedzi, 
ponieważ zdaniem wiceprzewodniczącej 
rady miejskiej Agnieszki Kazberuk wniosek 
z dnia 19 lutego 2024 r. nie spełnia wymo-
gów niezbędnych do zakwalifikowania go 
jako wniosku o udostępnienie informacji 
publicznej, gdyż nie wskazuje adresata 
wniosku. Z przekazanego pisma Radny uzy-
skał informację iż użyty we wniosku zwrot 
„za pośrednictwem Przewodniczącego 
Rady Gminy Krzysztofa Bzowskiego” 
nie określa adresata wniosku spośród 
podmiotów wymienionych w art. 4 ustawy 
o dostępie do informacji publicznej. No 
cóż, tak też pisał Dostoyewski w „Zbrodni 
karze” „Drobiazgi, drobiazgi są najważ-
niejsze!... Bo te drobiazgi gubią zawsze i 
wszędzie…”
Zapewne, gdyby tylko ktoś inny zapytał, to 
odpowiedź  zostaby udzielona, bo to zależy 
„Kto pyta?”
Na stronie bip starostwa powiatowego w 
Złotowie znaleźliśmy interpelację radnego 
Tomasza Wojtiuka skierowaną do Zarządu 
Powiatu Złotowskiego o identycznej treści 
jaką złożył w interpelacji Michał Kruszyński. 
Interpelacja dotyczyła przygotowania zesta-
wienia kwot wydatkowanych przez powiat 
złotowski na działalność marketingową. Od-
powiedź starosty złotowskiego była prosta, 
konkretna i w pełni przekazała wszystkie 
informacje zadane przez radnego. Jasno 
i klarownie i to jeszcze w tabeli. Bez od-
syłania do innych form zapytań. Nasuwa 
się jedno pytanie, skąd bierze się brak tej 
transparentności w przekazywaniu informa-
cji dotyczących poniesionych wydatków z 
budżetu, które pochodzą z budżetu gminy 
czyli wszystkich mieszkańców? Raczej bur-
mistrz nie powinien mie nic do ukrycia.
Zapytania i interpelacje oraz odpowiedzi 
dostępnie są na stronie bip. Zatem można 
sprawdzić, można porównać. 

m

Wiosna, 
czas do ogrodu
Wiosna to czas, gdy przyroda 
budzi się do życia, a prace w 
ogrodzie nabierają tempa. Zie-
lone ogrody znów zaczynają 
rozkwitać, tworząc przestrzeń 
pełną zapachów i barw.

Czy można dostać dotację na 
rodzinne ogródki działkowe?
Okazuje się, że jest możliwość 
otrzymania dotacji na rodzinne 
ogródki działkowe. Po uchwaleniu 
przez Radę Miejską uchwały w 
sprawie udzielenia dotacji celowej 
ze środków budżetu gminy na zad-
nia służące tworzeniu warunków 
dla rozwoju rodzinnych ogrodów 
działkowych jest możliwość otrzy-
mania takich środków.
Na co można byłoby przezna-
czyć te pieniądze? 
Dotacja może służyć realizacji 
celu publicznego, związanego z 
zadaniem gminy, o którym mowa 
w art. 6 tworzenie warunków dla 
rozwoju ROD ust. 1, i może być 
przeznaczona w szczególności 
na budowę lub modernizację 
infrastruktury ogrodowej, jeżeli 
wpłynie to na poprawę warunków 
do korzystania z ROD przez dział-
kowców, lub zwiększy dostępność 
społeczności lokalnej do tego 
ROD.
Jakie są korzyści?
Przede wszystkim ulepszenie ładu 
przestrzennego. Budowa, odbu-
dowa, przebudowa, rozbudowa, 
modernizacja, odnowa lub remont 
infrastruktury ogrodowej na te-
renie danego rodzinnego ogrodu 
działkowego to rozwój  dla rodzin-
nych ogrodów działkowych.

m

Do Prokuratury 
Okręgowej w Pozna-
niu wpłynęło zawia-
domienie o możli-
wości popełnienia 
przestępstwa przez 
Burmistrza Jastrowia
 
Sprawa ma swoje podwaliny 
w kontroli przeprowadzo-
nej przez CUW w Jastrowiu, 
gdzie kontrolowano zasad-
ność wydatkowania środków 
z dotacji w Niepublicznym 
Przedszkolu Motylek. Kontro-
la zakończyła się wydaniem 
decyzji o zwrot ponad 280 
tysięcy złotych. Decyzja or-
ganu wykonawczego, a więc 
Burmistrza Jastrowia, została 
zaskarżona i w całości uchy-
lona w Samorządowym Ko-
legium Odwoławczym. SKO 
stwierdziło, że wydana przez 
Burmistrza Wojtiuka decy-
zja wydana została przed-
wcześnie i bez wyjaśnienia 
istotnych okoliczności dla 
całej sprawy. 
Stąd druga strona złożyła za-
wiadomienie do prokuratury.
W ostatnim czasie odbyło 
się także spotkanie komisji 
budżetu i komisji oświaty 
działających przy radzie, 
które zaznajomiły się ze 
sprawą. Z tego spotkania nie 

udało się jednak wyciągnąć 
obiektywnych wniosków. 
Padły natomiast sformo-
wania, że chodzi głównie 
o potyczki polityczne, tym 
bardziej, że mąż właścicielki 
przedszkola jest zaangażo-
wany w kampanie i popiera 
kontrkandydatkę włodarza 
i akurat ta sprawa teraz 
wychodzi na światło dzien-
ne, mimo że dotyczy roku 
2022. Dodatkowo ma być to 
pokłosie przegranej przez 
gminę sprawy 4 lata temu, 
o niewłaściwe zwolnienie z 
pracy pana Ryszarda Lude-
wicza.  Ostatecznie Bur-
mistrz przegrał z nim sprawę 
sądową, a Gmina musiała 
zapłacić wówczas odszkodo-
wanie. Oczywiście z pie-
niędzy publicznych. „Panie 
Kandydacie...” - zwracał 
się do burmistrza prawnik 
strony  - „Czy Pan swoje 
wszystkie działania publicz-
nie przedstawia radnym, czy 
działa na zasadzie dowolno-
ści…” – pytał. Jednocześnie 
podważał w bardzo istotny 
sposób przepływ informacji 
pomiędzy radą, a organem 
wykonawczym, wskazu-
jąc często poruszany fakt, 
że przekazuje się radnym 
często niepełne informacje 
i tylko te, które pasują Bur-

mistrzowi. Bo radni mieli nie 
wiedzieć, że Gmina, mimo 
przegranego prawomocnie 
procesu, nie wypłaciła na 
czas odszkodowania p. R. 
Ludewiczowi. Stało się to 
dopiero, gdy sprawa trafiła 
do komornika, co wiązało 
się z dodatkowymi kosztami. 
Za te koszty oczywiście też 
zapłacili podatnicy. 
 
Czego dotyczy donie-
sienie do prokuratury? 
Przestępstwa z art. 286 §1 k. 
k. , czyli osiągnięcie korzyści 
majątkowych przez Burmi-
strza, a także wskazując 
szereg złamanych przepisów 
w postępowaniu administra-
cyjnym. Dodatkowo w zawia-
domieniu znalazło się także 
niedopełnienie obowiązków 
przez Burmistrza, w więc z 
art. 231 §1 k. k.  
Czy sprawa znajdzie się 
na wokandzie sądowej? 
Jest to bardzo prawdopodob-
ne, bo zawiadomienie złożył 
podobno także burmistrz 
Jastrowia, jednak nie ma do-
stępu do tego dokumentu.

Rozpoczął się nabór 
do XI Jastrowskiego 
Przeglądu Zespołów 
Teatralnych „ Biały- 
Zielony-Niebieski”

W przeglądzie mogą uczest-
niczyć zespoły teatralne 
działające na terenie gminy 
i miasta Jastrowie zgłoszone 
przez przedszkola, szkoły 
podstawowe, ponadpodsta-
wowe, placówki opiekuńczo 
wychowawcze, stowarzysze-
nia i organizacje pozarządo-
we oraz nieformalne grupy 
teatralne działające na tere-
nie gminy i miasta Jastrowie. 
Więc jeśli ktoś chce stanąć 

w szranki, powinien się już 
do tego przygotować. 
Przegląd odbędzie się w sali 
widowiskowej Ośrodka Kul-
tury w Jastrowiu 11 czerwca 
(wtorek) 2024 r. od godz. 
9.30. Zatem termin należy 
sobie już w kalendarzu zare-
zerwować. 

Zespół powinien zgło-
sić swoją chęć udziału w 
przeglądzie do 15 kwiet-
nia 2024 r. a więcej in-
formacji można zdobuć 
także w Ośrodku Kultury.                                            
Koordynatorem imprezy jest 
Alicja Awłasewicz

Nat                                                                       

Życie to taki trochę 

TEATR
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Jest rodowitą mieszkanką Jastrowia. W naszym mieście ukończyła 
szkołę podstawową i gimnazjum. Absolwentka Dolnośląskiej Szkoły 
Wyższej we Wrocławiu na kierunki pedagogika specjalna oraz Aka-
demii Nauk Stosowanych w Poznaniu na kierunku pedagogika wcze-
snoszkolna i przedszkolna. Od 10 lat pracuje z dziećmi. Obecnie jest 
wychowawcą grupy dzieci w spektrum autyzmu w Specjalnym Ośrod-
ku Szkolno-Wychowawczym w Jastrowiu. Razem z mężem Zbigniewem 
wychowuję 8-letnią Mię i 15-letniego Wiktora. Jej pasją jest literatura, 
uwielbia książki kryminalne.

Edyta Blok:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, ponieważ zależy mi na 
rozwoju naszej pięknej Gminy oraz poprawie jakości życia Miesz-
kańców. Nasze Miasto potrzebuje zmian. Moje doświadczenie 
zawodowe, empatia, umiejętność słuchania i rozumienia potrzeb 
będą cennym wkładem w rozwój naszej społeczności. Musimy wy-
korzystać potencjał Jastrowia. Dla nas, naszych dzieci i wnuków. 
Proszę Państwa o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się 
wyborach samorządowych. Jastrowie to nasza wspólna sprawa. 
Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 1  EDYTA BLOK
Miasto Jastrowie ulice: Kilińszczaków, Ludowa, Polna, Puławskiego, Sikorskiego, Zawiszy 1 - 46, parzyste 
48-50; Zagórze.

OKRĘG NR 2  MONIKA KRÓL 

Oto Kandydaci na radnych, którzy są gwarantem szybkiego rozwoju całej 
Gminy Jastrowie
Kandydaci na radnych Rady Miejskiej startujący z ramienia komitetu Gmina Jastrowie nasza 
wspólna sprawa, to sprawdzone osoby, które chcą zadbać o lepszą przyszłość naszej małej 
Ojczyzny. Mają oni doskonale zdiagnozowane silne strony Jastrowia i problemy, z którymi 
każdego dnia borykają się nasi Mieszkańcy. Są oni gwarantem zrealizowania zaplanowanych 
inwestycji i przedsięwzięć. W swoich okręgach wyborczych będą dbali o szybki i zrównowa-
żony rozwój poszczególnych części Jastrowia, jak i całego naszego Miasta. Głos na nich, to 
inwestycja w naszą przyszłość. 
Bo Gmina Jastrowie to nasza wspólna sprawa!

Rodowita jastrowianka. Z mężem Szymonem wychowuje 2,5 letniego syna 
Ignacego. Absolwentka Uniwersytetu Przyrodniczego w Poznaniu na kierunku 
inżynieria środowiska. Pracuje przy realizacji inwestycji budowlanych, posiada 
uprawnienia budowlane. Jest doświadczonym samorządowcem. W latach 2014-
2018 była radną Rady Powiatu Złotowskiego, a od roku 2018 jest radną Rady 
Miejskiej w Jastrowiu. Pomysłodawczyni dwóch projektów budżetu obywatel-
skiego: „Ścieżka edukacyjna nad jezioro” oraz „Ścieżka muzyczno-edukacyjna 
nad jezioro” zrealizowanych przy ul. Wojska Polskiego w Jastrowiu. Kocha 
sport, a szczególnie piłkę ręczną, w którą grę rozpoczęła w jastrowskim klubie 
„UKS Gimnasion”. Dwukrotna wicemistrzyni Polski w piłce ręcznej plażowej.

Monika Król:

„Zdecydowałam się kandydować do Rady Miejskiej w Jastrowiu, 
ponieważ chcę zmienić sposób zarządzania naszą gminą. Każdy 
z nas, Mieszkańców, powinien mieć wpływ na rozwój i inwesty-
cje realizowane w naszej małej Ojczyźnie. Chcę, żeby Jastrowie 
pamiętało o swojej historii, ale też rozwijało się dla przyszłości w 
nowoczesny i zrównoważony sposób.
Proszę Państwa o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się 
wyborach. Jestem i będę Państwa głosem. Razem dla zmian!

OKRĘG NR 3  ANNA DRAŻBA-KLEKOCKA 
W Jastrowiu mieszka do dziecka. W naszym mieście ukończyła szkołę 
podstawową i gimnazjum. Absolwenta Szkoły Mistrzostwa Sportowego 
w Wałczu i Akademii Nauk w Kołobrzegu na wydziale fizjoterapii. Od 
13 lat pracuje w Jastrowiu prowadząc własną działalność gospodarczą. 
Spełnia się jako fizjoterapeutka i społecznik. Razem z Mężem Robertem 
wychowuje dwoje dzieci. W wolnym czasie uwielbia jeździć na rowerze 
wokół jastrowskich jezior i słuchać dobrej muzyki.

Anna Drażba-Klekocka:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, ponieważ jako rodzic 
widzę zaprzepaszczony potencjał naszej Gminy, szczególnie w 
kwestiach dotyczących dzieci i młodzieży. Poprzez moją pracę 
zawodową dostrzegam też braki w podejściu do spraw społecz-
nych i wsparcia naszych rodzin. Jastrowie potrzebuje świeżych 
pomysłów i nowego spojrzenia na rozwój naszej lokalnej społecz-
ność. Bo przecież to teraźniejszość będzie kreować przyszłość nas 
samych, naszych dzieci i wnuków. Proszę Państwa o poparcie
mojej kandydatury w zbliżających się wyborach samorządowych. 
Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 4  KRZYSZTOF NAGÓRSKI
Na terenie Gminy i Miasta Jastrowie mieszka nieprzerwanie od 36 lat. 
Absolwent Uniwersytetu Przyrodniczego w Poznaniu na Wydziale Le-
śnym i Technologii Drewna. Praca w lesie to jego zawód i wielka życiowa 
pasja. Obecnie zajmuje się zagospodarowaniem lasów w Nadleśnictwie 
Płytnica. Z samorządem różnych szczebli związany od 26 lat. Radny Rady
Miejskiej kadencji 2014-2018, członek Komisji Rolnictwa, Ochrony Śro-
dowiska, Porządku Publicznego i Gospodarki Gminnej. Uwielbia muzykę 
i grę na instrumentach. Grał w orkiestrze dętej. Jego hobby to fotogra-
fia krajobrazu. Lubi historię i spacery, szczególnie te po jastrowskich 
lasach. Z Żoną Grażyną wychował dwóch synów.

Krzysztof Nagórski

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, by kontynuować swoją 
pracę na rzecz lokalnej społeczności. Chciałbym gminy rozwijającej 
się zgodnie z potrzebami naszych Mieszkańców Gminy. Uważam, że 
już czas, aby wykorzystywać atuty doskonałego położenia Jastrowia. 
Będę zwracał uwagę na plany zagospodarowania przestrzennego i ich 
właściwą realizację. Niezwykle ważna jest dla mnie jastrowska przyro-
dai rozwój turystyczny Miasta. Będę kładł nacisk na edukację naszych 
dzieci oraz integrację lokalnej społeczności. Proszę Państwa o poparcie 
mojej kandydatury w zbliżających sięwyborach samorządowych. Gmi-
na Jastrowie to nasza wspólna sprawa. Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 5  BOGDAN SOBCZYK
W Jastrowiu mieszka od 31 lat. Absolwent Zespołu Szkół Zawodowych 
nr 2 w Wałczu.
Dumny mąż, ojciec, dziadek, przedsiębiorca, pasjonat i społecznik. Z 
Żoną Elżbietą wychował pięcioro dzieci. Jego oczkiem w głowie jest 
trójka wnuków. Przedsiębiorca od 18 lat prowadzący firmę budowlaną. 
Wielki pasjonat turystyki militarnej i czynny członek stowarzyszenia 
„S.M.T.M PROTEKTOR”. Współorganizator imprez i pikników charyta-
tywnych w naszym Mieście i Gminie. Jego żywioł to błoto, piach i kurz.

Bogdan Sobczyk

„Zdecydowałem się kandydować do Rady Miejskiej w Jastrowiu, 
ponieważ nasza Gmina potrzebuje dynamicznych zmian. Wspól-
nie musimy zadbać o potrzeby starszych i młodszych Mieszkań-
ców naszej Małej Ojczyzny. Jastrowie ma olbrzymi potencjał, który 
powinniśmy lepiej wykorzystywać. Wszystko to dla zrównowa-
żonego rozwoju naszej lokalnej społeczności. Proszę Państwa o 
poparcie mojej kandydatury w zbliżających się wyborach samo-
rządowych. Jastrowie potrzebuje nowego otwarcia. 
Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 6  MATEUSZ LUDEWICZ
Mąż Doroty i tata 6-letniej Stefci. W Jastrowiu mieszka od urodzenia. Tu 
ukończył szkołę podstawową i gimnazjum. Absolwent Uniwersytetu 
im. Adama Mickiewicza w Poznaniu na kierunku historia, specjalność 
kultura polityczna. Już w czasie studiów związał się z poznańskim Gło-
sem Wielkopolskim, gdzie pracował, jako dziennikarz. Po powrocie do 
Jastrowia objął stanowisko redaktora naczelnego Tygodnika Pilskiego. 
Od niemal ośmiu lat związany z samorządem. Obecnie pracuje w Urzę-
dzie Miasta Szczecinek na stanowisku rzecznika prasowego. Ukończył 
studia Executive MBA. Kocha sport i dobrą książkę. Uwielbia spacery 
wokół jastrowskich jezior.

Mateusz Ludewicz

„Zdecydowałem się kandydować do Rady Miejskiej, bo Jastro-
wie potrzebuje zmian. Nasze Miasto nie wykorzystuje swojego 
olbrzymiego potencjału. Zarządzane jest za pomocą strachu i sieci 
wzajemnych układów. Czas to zmienić. Razem możemy zbudować 
lepszą przyszłość dla nas samych i naszych dzieci. Proszę Pań-
stwa o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się wyborach. 
Gwarantuję, że Wasz głos przyczyni się do wprowadzenia nowej 
jakości w lokalnym samorządzie. Jastrowie to nasza
wspólna sprawa. Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 7  EDYTA BIAŁA
W Jastrowiu mieszka od urodzenia. Posiada wykształcenie ekono-
miczne. Obecnie pracuje jako księgowa w biurze rachunkowym. Ma 
już doświadczenie samorządowe. Od roku jest radną Rady Miejskiej 
w Jastrowiu. Zasiada w komisji budżetu, rozwoju gospodarczego oraz 
integracji europejskiej. Prywatnie szczęśliwa mama Łukasza, Pawła i 
Kacpra i żona Adama. Jej oczkiem w głowie jest wnuczka Liliana. Kocha 
wędrówki po górach, a szczególnie Karkonoszach i Izerach. Jest wielką 
fanką dobrej literatury, jej ulubiony pisarz to Stephen King.

Edyta Biała

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, bo chcę, aby ludziom w 
naszej Gminie żyło się lepiej. Jestem otwarta na dialog i wiem, że 
władza powinna służyć Mieszkańcom. Dlatego potrzeba nam
zmiana. Jastrowie to nasza wspólna sprawa. Razem musimy za-
dbać o przyszłość naszej Małej Ojczyzny. Proszę Państwa o głos w 
nadchodzących wyborach samorządowych. Gwarantuję, że
będzie to dobra inwestycja dla naszej lokalnej społeczności. 
Razem dla zmian!”

Miasto Jastrowie ulice: Boczna, Bukowa,Gdańska 30 - 47, Jedności Robotniczej, Jesionowa, Jodłowa, Klonowa, Krótka, 
Leśna, Młyńska, Okrężna, Spacerowa, Zawiszy nieparzyste: 47 - 51 i od 54 do końca, Leśniczówka Wądołek, Wądołek.

Miasto Jastrowie ulice: 2 Lutego, 10 Pułku Piechoty, Cicha, Fabryczna, Inwalidów, Liszyka, Spokojna

Miasto Jastrowie ulice: Gdańska 2 - 29 i od 48 do końca, Poniatowskiego.

Miasto Jastrowie ulice: 1 Maja, Konopnickiej, Zygmunta III Wazy.

Miasto Jastrowie ulice: Os. Sosnowe, Aleja Wolności, Słowackiego, Wojska Polskiego nieparzyste: 33 - 41.

Miasto Jastrowie ulice: Graniczna, Jeziorna, Kwiatowa, Przemysłowa, Urocza, Wojska Polskiego parzyste: 
40 - 42 i od 43 do końca.

sfinansowano z KWW Gmina Jastrowie Nasza Wspólna Sprawa
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Rodowity jastrowianin. W naszym mieście ukończył szkołę podsta-
wową i średnią. Z wykształcenia diagnosta pojazdów i maszyn. Jest 
certyfikowanym specjalistą systemów ochrony środowiska. Doświad-
czony samorządowiec. W Radzie Miejskiej zasiada nieprzerwanie od 
ponad 17 lat. Obecnie przewodniczący komisji rewizyjnej i członek 
komisji oświaty, zdrowia, kultury, sportu i spraw socjalnych. Z Żoną 
Aleksandrą wychowuje dwoje dzieci: Franka i Kaję. Jest fanem dobre-
go kina. W wolnym czasie lubi czytać książki..

Michał Kruszyński:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, bo nasza Gmina potrzebuje 
nowych impulsów do rozwoju. Jako wieloletni radny obserwuję zmiany 
zachodzące w naszej małej Ojczyźnie i jestem przekonany, że brakuje 
nam większej dynamiki i ciekawych pomysłów. Jastrowie ma olbrzymi 
potencjał i tylko działając wspólnie jesteśmy go w stanie wykorzystać. 
Jestem przekonany, że w nadchodzącej kadencji uda nam się stworzyć 
warunki, które pozwolą pracować w atmosferze dialogu i zrozumienia 
wspólnych potrzeb. Proszę Państwa o poparcie mojej kandydatury 
w nadchodzących wyborach samorządowych. Wspólnie jesteśmy w 
stanie osiągnąć wiele dla naszego Miasta. Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 8  MICHAŁ KRUSZYŃSKI,

OKRĘG NR 9  ALEKSANDRA CIOŁEK-KRUSZYŃSKA 
Z Jastrowiem związana od urodzenia. W naszym mieście ukończyła szkołę 
podstawową igimnazjum. Absolwentka Wyższej Szkoły Zawodowej w Pile 
na kierunku ekonomia oraz studiów podyplomowych na kierunku BHP. 
Obecnie pracuje na stanowisku księgowej. Doświadczony samorządowiec. 
W latach 2014-2018 radna Rady Miejskiej w Jastrowiu i wiceprzewodnicząca 
komisji budżetu, rozwoju gospodarczego oraz integracji europejskiej.
Prywatnie szczęśliwa mama dwójki dzieci: Franka i Kai, które wychowuje 
ze swoim mężem Michałem. Zakochana w dobrej literaturze i ambitnym 
kinie. Czas wolny uwielbia spędzać spacerując z całą Rodziną wokół ja-
strowskich jezior.

Aleksandra Ciołek-Kruszyńska:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, ponieważ nasze Mia-
sto potrzebuje zmian. Nowego spojrzenia na problemy, z którymi 
borykamy się każdego dnia i większych możliwość szybszego 
rozwoju. Od lat rozmawiam z ludźmi i wiem, jak ważna jest
współpraca i wzajemne zrozumienie. Bo Jastrowie to nasza wspó 
na sprawa. Czas spojrzeć w przyszłość i nową jakość w nasze 
Gminie. Proszę Państwa o poparcie mojej kandydatury w zbliża-
jących się wyborach samorządowych. Gwarantuję, że w Radzie 
Miejskiej będę reprezentowała Wasze sprawy. Razem dla zmian!!

OKRĘG NR 10  MAGDALENA KRAUSE

W Jastrowiu mieszka od urodzenia. Absolwentka Uniwersytetu 
Szczecińskiego na kierunku administracja. Obecnie prowadzi własną 
działalność gospodarczą. Od 12 lat zawodowo związana jest z branżą 
ubezpieczeniową. Zaangażowana w akcje sp łeczne i pomoc
charytatywną. Prywatnie szczęśliwa mężatka z 30-letnim stażem. Jej 
oczkiem w głowie są wnuczki: Anastazja i Alana. Uwielbia dobre, ko-
biece kino. W wolnym czasie czyta książki, szczególnie te poświęcone 
tematyce kryminalnej.

Magdalena Krause:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, bo chcę mieć realny 
wpływ na życie naszej małej Ojczyzny. Jastrowie to nasz wspólny 
dom, o który musimy wspólnie zadbać. Nasze Miasto ma olbrzymi 
potencjał do rozwoju, który w ostatnich latach nie był wykorzy-
stywany. Najwyższy czas to zmienić. Wierzę, że razem możemy 
budować lepsze jutro dla naszych dzieci i wnuków, dbając o nasze 
wspólne dobro. Proszę Państwa o obdarzenie mnie zaufaniem i 
poparcie mojej kandydatury w zbliżających się wyborach sa-
morządowych. Jastrowie to nasza wspólna sprawa. Razem dla 
zmian, razem dla Jastrowia!!”

Z Jastrowiem związana od urodzenia. W naszym mieście kończyła 
szkołę podstawową i średnią. Razem z Mężem Mariuszem wy-
chowała dwóch synów: Stanisława i Jakuba. Jest przedsiębiorcą 
zaangażowanym w życie lokalnej społeczności. Od ponad czterech 
lat wspólnie z bratem Mirosławem prowadzi piekarnię „Jastrowian-
ka”. Wypiek chleba i bułek jest jej pracą, ale też prawdziwą życiową 
pasją. Kocha zwierzęta. W jej domu mieszkają obecnie dwa przygar-
nięte z ulicy psy i trzy koty.

Renata Stanisławska:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, bo chcę aktywnie dzia-
łać na rzecz naszej lokalnej społeczności. Jastrowie to mój dom. 
Kocham to Miasto i chcę, aby rozwijało się w szybszym niż do tej 
pory tempie. Nie boję się ciężkiej pracy i nowych wyzwań. Potrafię 
słuchać ludzi i wiem, że każdy problem można rozwiązać. Proszę 
Państwa o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się wybo-
rach samorządowych. Gwarantuję, że Państwa głos będzie dobrą
inwestycją w lepszą przyszłość nas samych, naszych dzieci i wnu-
ków. Jastrowie to nasza wspólna sprawa. Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 11  RENATA STANISŁAWSKA

OKRĘG NR 12  PAWEŁ ROCHOWSKI 
Z wykształcenia politolog. Od 6 lat mieszka w Brzeźnicy, gdzie razem 
swoją narzeczoną Martą wychowuje dwoje dzieci: Izę i Huberta. Absol-
went Akademii Nauk Stosowanych w Pile na kierunku bezpieczeństwo i 
zarządzanie kryzysowe oraz Wyższej Szkoły Humanistycznej w Lesznie 
na kierunku bezpieczeństwo i higiena pracy. Obecnie pracuje, jako kurier 
na terenie całej Gminy Jastrowie. Uwielbia taniec i muzykę. Wielki fan 
kabaretów. Relaksuje się piekąc ciasta dla swoje rodziny i przyjaciół.

Paweł Rochowski:

„Kandydując do Rady Miejskiej w Jastrowu stawiam na dialog, 
zaangażowanie, pozytywną energię i optymizm. Chcę realnych 
zmian w Brzeźnicy i całej naszej Gminie. Zapewniam, że moją 
charyzma i zaangażowaniem będę walczył o sprawy naszej małej 
Ojczyzny. Nasza społeczność potrzebuje nowej jakości w lokalnym 
samorządzie. Gmina Jastrowie to nasza wspólna sprawa. Proszę 
Państwa o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się wybo-
rach samorządowych. Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 13  AGNIESZKA KOWGAN 
W Samborsku mieszka od urodzenia. Absolwentka Zachodniopomor-
skiego Uniwersytetu Technologicznego w Szczecinie, który ukończyła 
z tytułem magistra inżyniera ochrony środowiska. Obecnie pracuje w 
Przedsiębiorstwie Rolno-Przemysłowym &quot;Rolsam&quot;. Na co
dzień realizuje się poprzez działalność społeczną w Kole Gospodyń 
Wiejskich. Prywatnie szczęśliwa mama Leona i Jasia, których wy-
chowuje ze swoim mężem Bartkiem. Jej pasją są podróże po Polsce, a 
ulubionym regionem w naszym kraju Mazury. Fanka wszystkiego, co 
związane z kwiatami. Czas wolny lubi spędzać w ogrodzie i na działce.

Agnieszka Kowgan:

„Kandyduję do Rady Gminy Jastrowie, bo chcę mieć realny wpływ 
na życie mojej lokalnej społeczności. W Samborsku potrzebujemy 
nowej energii i zmian. Jestem gotowa wziąć na swoje barki odpo-
wiedzialność za rozwój naszej wsi. Nie boję się ciężkiej pracy. Na
pierwszym miejscu stawiam partnerstwo i współpracę. Bez poli-
tycznych potyczek i przepychanek, które nikomu nie służą. Wspól-
nie możemy budować naszą małą Ojczyznę opartą na uczciwości, 
zaangażowaniu i pracy zespołowej. Proszę Państwa o poparcie 
mojej kandydatury w zbliżających się wyborach samorządowych. 
Samborsko zasługuje na nowe otwarcie. Razem dla zmian!”

OKRĘG NR 14  PAWEŁ SOROŃ 
W Sypniewie mieszka od urodzenia. Ukończył tu szkołę podstawową 
i gimnazjum. Z wykształcenia jest technikiem rolnictwa. Zawodowo 
spełnia się prowadząc własne gospodarstwo rolne. Z Żoną Małgorza-
ta wychowuje dwie córki: Zosię i Julię. Wolny czas uwielbia spędzać 
w lesie. Kocha przyrodę. Jest fanem motoryzacji – jego konikiem są 
motocykle.

Paweł Soroń:

Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, bo nasza Gmina 
potrzebuje zmian. Wspólnie możemy zrobić zdecydowanie więcej 
w naszej małej Ojczyźnie. Nie musimy tracić czasu i energii na 
konflikty i przepychanki w lokalnym samorządzie. Sypniewo ma 
duży potencjał. Musimy go lepiej wykorzystywać. Proszę Państwa 
o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się wyborach samo-
rządowych. Nasza Gmina to nasza wspólna sprawa. A Sypniewo i 
nasi Mieszkańcy zasługują na więcej. Razem dla zmian!

OKRĘG NR 15  KATARZYNA OLCZYK 

W Sypniewie mieszka od urodzenia. Ukończyła tu szkołę podstawo-
wą i gimnazjum. Absolwentka Prywatnego Liceum Ogólnokształcące-
go dla Dorosłych w Szczecinku. Od lat aktywnie angażuje się w życie 
Sypniewa, a szczególnie szkoły podstawowej. Prywatnie szczęśliwa 
mama trójki dzieci. Wolny czas uwielbia spędzać dbając o swoje 
podwórko i teren
wokół domu.

Katarzyna Olczyk:

„Kandyduję do Rady Miejskiej w Jastrowiu, bo chcę mieć realny 
wpływ na rozwój Sypniewa i całej naszej gminy. Sypniewo potrze-
buje nowej energii i zmian. Polityczne przepychanki nie służą na-
szej Małej Ojczyźnie. Razem powinniśmy zadbać o przyszłość nas 
samych, naszych dzieci i wnuków. Gwarantuję, że głos oddany na 
moją kandydaturę to głos na transparentność, uczciwość i rozwój 
naszej społeczności poprzez współpracę i otwartą komunikację. 
Proszę Państwa o poparcie mojej kandydatury w zbliżających się 
wyborach samorządowych. Razem dla zmian!”

Miejscowości: Sypniewo ulice: Dworcowa, Mickiewicza od 77 do końca, Ogrodowa, Spacerowa, Nadarzy-
ce, Sypniewko, Sypniewko-Folwark.

Miejscowość Sypniewo ulice: Mickiewicza 1 - 76, Szkolna, Żołnierzy I Armii Wojska Polskiego, 
Sypniewo-Kolonia.

Miejscowości: Budy, Budy-Folwark, Drzewiec, Piaski, Samborsko, Trzebieszki, (Piaski Leśniczówka)

Miejscowości: Brzeźnica, Brzeźnica-Kolonia.

Miasto Jastrowie ulice: Cmentarna, Jagiellońska, Kilińskiego, Kolejowa, Poznańska, Roosevelta 1 - 6.

Miasto Jastrowie ulice: Dworcowa, Roosevelta od 7 do końca, Byszki, Leśniczówka Hajda, Leśniczówka 
Smolary, Leśniczówka Wrzosy, Prądy. (Hajda, Smolary)

Miasto Jastrowie ulice: Kościelna, Mickiewicza, Wojska Polskiego 1 - 17.

Miasto Jastrowie ulice: Brzozowa, Grunwaldzka, Miła, Narutowicza, Ogrodowa, Słoneczna, Świętojańska, 
Wojska Polskiego 18 - 32 i parzyste: 34 - 38, Zaułek Świętojański.

sfinansowano z KWW Gmina Jastrowie Nasza Wspólna Sprawa
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Załącznik do Postanowienia Nr 7/2024 

Komisarza Wyborczego w Pile I 

z dnia 19 stycznia 2024 r. 

Podział Gminy i Miasta Jastrowie na stałe obwody głosowania 

Numer 
obwodu 

głosowania 
Granice obwodu głosowania Siedziba Obwodowej Komisji Wyborczej 

1 

Jastrowie ulice: 2-go Lutego, 
10-go Pułku Piechoty, Boczna, Bukowa, 
Cicha, Fabryczna, Gdańska od nr 30 do 
nr 47, Inwalidów, Jedności Robotniczej, 

Jesionowa, Jodłowa, Kilińszczaków, 
Klonowa, Krótka, Leśna, ppor. Jana 

Liszyka, Ludowa, Młyńska, Okrężna, 
Polna, Puławskiego, Sikorskiego, 
Spacerowa, Spokojna, Zawiszy; 

Leśniczówka Wądołek, Wądołek, 
Zagórze. 

Szkoła Podstawowa nr 1 w Jastrowiu, 
ul. Kilińszczaków 18, 64-915 Jastrowie 

2 

Jastrowie ulice: 1-go Maja, Gdańska od 
nr 2 do nr 29, od nr 48 do końca, 

Konopnickiej, Kościelna, Mickiewicza, 
Poniatowskiego, Wojska Polskiego od nr 

1 do nr 17, Zygmunta III-go Wazy. 

Miejska Biblioteka Publiczna 
w Jastrowiu, ul. Wojska Polskiego 11, 

64-915 Jastrowie 

3 

Jastrowie Osiedle Sosnowe; ulice: Aleja 
Wolności, Brzozowa, Graniczna, 

Grunwaldzka, Jeziorna, Kwiatowa, Miła, 
Narutowicza, Ogrodowa, Przemysłowa, 

Słoneczna, Juliusza Słowackiego, 
Świętojańska, Urocza, Wojska Polskiego 
od nr 18 do końca, Zaułek Świętojański. 

Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy 
w Jastrowiu, ul. Wojska Polskiego 25, 

64-915 Jastrowie 

4 

Jastrowie ulice: Cmentarna, Dworcowa, 
Jagiellońska, Kilińskiego, Kolejowa, 

Poznańska, Roosevelta; Byszki, 
Leśniczówka Hajda, Leśniczówka 

Smolary, Leśniczówka Wrzosy, Prądy. 

Zespół Szkół w Jastrowiu, 
ul. Poznańska 35, 64-915 Jastrowie 

5 
Brzeźnica, Brzeźnica-Kolonia, Budy, 

Budy-Folwark, Drzewiec, Piaski, 
Trzebieszki. 

Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Brzeźnicy, Brzeźnica 61, 

64-915 Jastrowie 

6 Sypniewko, Sypniewko-Folwark, 
Sypniewo, Sypniewo-Kolonia. 

Wiejski Dom Kultury w Sypniewie, 
Sypniewo ul. Mickiewicza 43, 

64-915 Jastrowie 

7 Samborsko. Świetlica Wiejska, Samborsko 6, 
64-915 Jastrowie 

8 Nadarzyce. Świetlica Wiejska, Nadarzyce 31, 
64-915 Jastrowie 

 

Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego – 2 – Poz. 1024

sfinansowane ze środków KWW Razem dla Powiatu
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Fraszki wierszo-
wane igraszki, to 
tytuł nowego to-
miku z twórczością 
lokalnego poety 
(tak właściwie na-
leży ująć naszego 
wieszcza)  Romana 
Koeniga. 
W Ośrodku Kultury w Jastro-
wiu odbyło się spotkanie 
autorskie, na które przybyli 
zaproszeni goście i sympa-
tycy Pana Romana. Wieczór 
poprowadziła Alicja Awła-
sewicz, a uczniowie z SP2 

uraczyli gości recytacja-
mi fraszek. Nie zabra-
kło podziękowań oraz 
gratulacji i jak zapewnia 
nas autor, możemy li-
czyć na kolejne wiersze 
i igraszki słowem, a lek-
kość fraszek zapewne 
przypada wielu osobom 
do serca, bo są przede 
wszystkim pełne rado-
ści i uśmiechu. Podczas 
spotkania można było 
dowiedzieć się nieco 
więcej o autorze, a tak-
że stać się posiadaczem 
tomiku oraz uzyskać 
wpis Pana Romana.

Premiera fraszek
Romana Koeniga 
Kolejny tomik wierszy lokalnego wieszcza.

W większości miast 
w Polsce trwa obec-
nie wielka akcja 
wymiany lamp na 
energooszczędne, 
ledowe. Są i tacy, 
którzy chcą omotać 
swoich wyborców i 

zapewniają, że po-
starają się o to, aby 
na konkretnych uli-
cach powstało nowe 
oświetlenie, a za-
pominają dodać, że 
pieniądze już zostały 
przyznane w grudniu 

2023 roku i z tego 
wielkiego programu, 
mało które gminy nie 
skorzystały.

W grudniu 2023 roku, całą 
Polska niemal zaświeciła 
jasnym światłem dzięki 

wynikom dotyczącym 
innowacyjnych inwestycji 
z programu “Rozświetlamy 
Polskę”. Ta strategiczna 
inicjatywa, miała na celu 
modernizację infrastruktury 
oświetleniowej w całym kra-
ju. Jastrowie otrzyma na ten 
cel ponad 1 milion złotych. 
Taką pomoc uzyskały także 
Złotów, zarówno miasto jak 
i gmina, Krajenka, Zakrze-
wo, Lipka, czy Tranówka.
W wyniku dziewiątej edycji 
programu, samorządom 
przyznano prawie 1 miliard 
złotych na 1214 inwestycji 
związanych z modernizacją 
oświetlenia. To ogromny 
krok w kierunku poprawy 
jakości życia Polaków.
Bezpieczeństwo i Energo-
oszczędność: Dzięki no-
woczesnemu oświetleniu, 
Polska nie tylko staje się 
bezpieczniejszym miej-
scem, ale także oszczę-
dzała energię. To korzystne 
dla środowiska i przyszłych 
pokoleń.
Program zachęcał do współ-
pracy między samorząda-
mi, co przyczyniło się do 
efektywnego wykorzystania 
środków i wymiany najlep-
szych praktyk.
Wizja Jasnej Przyszłości: 
“Rozświetlamy Polskę” 
to nie tylko inwestycje 
w oświetlenie, ale także 
symbol nadziei i rozwoju 
w kierunku prawidłowego 
wykorzystania energii i 

bezpieczeństwa. W najbliż-
szym czasie postaramy się 
Państwu przybliżyć, które 
inwestycje zostaną zrealizo-
wane. Zaświecić w czudzym blasku
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Czas na rozrywkę... Uśmiechnij się :-) 

Mój wujek kandydował 
w ostatnich wyborach 
do sejmu.
– Serio? I co teraz 
robi?
– Nic. Wybrali go.

***

Na wiosennym space-
rze po parku jeden z 
przedszkolaków mówi 
do pani:
– Proszę zobaczyć jaki 
piękny, młody wiewió-
rek siedzi na czubku 
drzewa!
– Nie wiewiórek, tylko 
wiewiórka.
– Ojej, ale pani ma 
wzrok! Rozróżnić płeć 
z takiej odległości?!

***

Mąż do żony:
– Wiosna przyszła, 
taka piękna pogoda, a 
ty męczysz się myciem 
podłóg. Wyszłabyś 
lepiej na dwór i umyła 
samochód…

***

- Mamusiu, czy diabeł 
jest mężczyzną?
- Nie, jest o wiele gor-
szy od mężczyzny.
- A więc jest kobietą...

***

Na chodniku przewró-
ciła się staruszka.
Nie może wstać, wola 
o pomoc.
Akurat drogą przecho-
dził  pewien burmistrz
Pomógł kobiecie wstać 
i otrzepać się z błota.
- Dobry człowieku - 

mówi kobieta - jak ja 
się panu odwdzięczę? 
Rencinę mam tak mar-
niutką, ze ledwo ko-
niec z końcem wiążę, 
a i sama co pomoc nie 
mam sil.
- Wie pani co - mówi 
samorządowiec - za 2 
tygodnie są wybory. 
Jak chce mi się pani 
odwdzięczyć, niech 
pani glosuje na mnie.
- Panie! Ja upadlam na 
dupę, a nie na głowę!

***

Kiedy odbyły się pierw-
sze w wiecie wybory 
według komunistycz-
nego wzorca?
W raju, gdy Pan Bóg 
stworzył kobietę, przy-
prowadził ją do Adama 
i powiedział:
- „Wybierz sobie żonę”

***

Profesor Miodek miał 
wykład na uniwersyte-
cie.
W trakcie wykładu 
jeden ze studentów 
przerywa i pyta profe-
sora:
- Panie profesorze czy 
forma - porachuje, jest 
poprawna?
Profesor po namyśle:
- W zasadzie tak, ale 
czy nie lepiej powie-
dzieć - już czas pano-
wie.

1. Zaledwie w 22 krajach na świecie głoso-
wanie jest obowiązkowe. To między innymi 
Australia, Belgia czy Grecja, ale też bardziej 
egzotyczne miejsca - jak Ekwador, Hondu-
ras, Nauru czy Demokratyczna(nie-bez-po-
wodu) Republika Konga. W większości z tych 
krajów obowiązek wyborczy rozpoczyna się 
po ukończeniu 18. roku życia, gdzieniegdzie 
po 20. lub 21. urodzinach. Niewzięcie udzia-
łu w głosowaniu oznacza karę - grzywnę lub 
prace społeczne. Mało kto decyduje się więc 
na obywatelskie nieposłuszeństwo

2. Jak się fałszuje wybory? Sposobów jest 
wiele, jedne mniej, inne bardziej subtelne. 
Delikatnością z całą pewnością nie wyka-
zał się rząd Meksyku w 1988 roku. Kiedy 
podczas liczenia głosów okazało się, że 
dużą przewagę zdobywa opozycja, doszło 
do zupełnie niespodziewanej awarii syste-
mu komputerowego. Kiedy jego sprawność 

przywrócono, w zadziwiający sposób na 
czele znajdowała się już partia rządząca. 
Karty do głosowania, z których pomocą bez 
problemu można by udowodnić fałszerstwo, 
nieszczęśliwie spłonęły

3. Wybory samorządowe w Stanach Zjedno-
czonych:
W Stanach Zjednoczonych wybory lokalne 
odgrywają kluczową rolę w ustalaniu poli-
tyki na poziomie miejskim i hrabstwowym. 
Pierwsze wybory lokalne odbyły się tam 
jeszcze przed uzyskaniem niepodległości, w 
niektórych koloniach już w XVII wieku.

4.Rzymianie również mieli swoje formy 
samorządu i wybierali własnych urzędników 
na poziomie lokalnym. Byli oni odpowie-
dzialni za zarządzanie miastami i prowadze-
nie codziennych spraw administracyjnych.

Ciekawostki o wyborach

Piłka Nożna

tabele graficzne  na podstawie danych z Regiowyniki.pl

Ostatnie zwycięstwo 1:0 
zespołu Polonii Jastrowie 
z wyżej klasyfikowanym 
w tabeli zespołem  Wełna 
Skoki, może napawać opty-
mizmem. Jednak przegrana 

z 23 marca z wynikiem 4:1 z 
drużyną ze Stróżewa, przygasił 
optymizm.
W tym roku to pierwsze mecz w 
rozgrywkach ligowych, bo wcze-
śniejsza porażka 0:6 z 9 marca 
br., gdzie lokalny zespół uległ 
Ostrovi 1909 Ostrów Wielkopol-
ski, dotyczyła rozgrywek Pucharu 

Polski . Następne spotkanie bę-
dzie w Jastrowiu 30 marca, gdzie 
będziemy gościć drużynę Sparta 
Szamotuły i dobrą gościnę 
można uznać wtedy, gdy rywale 
powrócą do domu bez punktów.
Należy przyznać, że w tym roku 
Zryw Sypniewo bardzo dobrze 
sobie radzi w rozgrywkach i moż-
na pokusić się o stwierdzenie, 

że być może dojdzie do awansu. 
W tym roku 10 marca piłkarze 
z Sypniewa stoczyli wyjazdowy  
bój z grupą KP II Piła, przywo-
żąc 3 punkty wynikiem 4:5. Ale 
dopiero 17 marca w szrankach 
z Leśni Zawada, pokazali swój 
kunszt zwycięzcy, wbijając do 
bramki przeciwnika 9 goli. 
Spotkanie z zespołem Iskra 

Czernice, które odbyło się na 
wyjeździe 23 marca potwierdziło 
dobre przygotowanie zawodni-
ków, bo wynik 1:7 mówi sam za 
siebie. Następne spotkanie 30 
marca, gdzie swoje czoła stawią 
przeciwko zespołowi GTS Lipka.
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Sfinansowano ze środków KWW Porozumienie Samorządowe w Złotowskim

NR1NA LIŚCIE

KANDYDAT  
DO RADY POWIATU ZŁOTOWSKIEGO

Pełniąc funkcję radnego Rady Powiatu Złotow-
skiego wywalczyłem realizację wielu inwestycji: 
m.in. przebudowy dróg Brzeźnica - Sypniewo, 
Brzeźnica - Budy, Sypniewo - Nadarzyce, dopro-
wadziłem do przekazania budynków po byłym 
Technikum Rolniczym w Jastrowiu naszej gminie, 
jak również doprowadziłem do kapitalnego remon-
tu budynku Młodzieżowego Ośrodka Wychowaw-
czego dla dziewczyn. Ostatnio przywróciłem życie 
dawnemu Domowi Dziecka – adaptując budynek, 
w którym na nowo zamieszkały dzieci z naszej 
gminy i powiatu, które nie miały ciepła rodzinnego. 

CO W PRZYSZŁOŚCI?
• BĘDĘ ZABIEGAŁ 

O REMONTY I BUDOWY DRÓG M.IN. 
NA TRASIE SYPNIEWO - SZWECJA, 

DO SAMBORSKA I REALIZACJĘ 
OBWODNICY JASTROWIA 

• BĘDĘ WSPÓŁPRACOWAŁ 
PRZY REALIZACJI INWESTYCJI
WAŻNYCH DLA MIESZKAŃCÓW 

GMINY I MIASTA JASTROWIA

• BĘDĘ DBAŁ O BEZPIECZEŃSTWO 
I ROZWÓJ GOSPODARCZY 

NASZEGO REGIONU

Mieszkam w Jastrowiu z moją ukochaną żoną 
Jadwigą, razem wychowaliśmy czworo dzieci. 
Nasza rodzina powiększyła się o dwoje wnucząt. 
W pracy samorządowej, od kilkudziesięciu lat, 
służę społeczeństwu lokalnemu, wykorzystując 
swoje doświadczenie rolnika i przedsiębiorcy. Ludzi 
pracujących na roli znam doskonale, a w 2024 r. 
zostałem odznaczony tytułem Honorowego Człon-
ka Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej 
w Złotowie. Wiele lat wykonywałem mandat rad-
nego Rady Gminy i Miasta Jastrowie oraz Rady 
Powiatu Złotowskiego dbając szczególnie o rozwój 
gminy i miasta Jastrowie jak i całego powiatu.

Zawsze jestem między ludźmi, aby słuchać i roz-
mawiać o ich problemach. Jestem gotów je nadal 
rozwiązywać. Jestem do Państwa dyspozycji.

Ubiegam się o mandat do Rady Powiatu Zło-
towskiego. Proszę Państwa o głos - każdy jest dla 
mnie ważny.

Komitet Wyborczy Wyborców 
Porozumienie Samorządowe w Złotowskim 
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Mam 36 lat, ukończyłem szkołę w zawodzie masaż-wędliniarz, 
posiadam także tytuł Mistrza w tym zawodzie oraz ukończony kurs 
zawodowy jako technik rolnik. 

Razem z żoną Zosią wychowuję dwóch wspaniałych synów. 
Jastrowie to moje miasto, tu czuję się najlepiej. Moją największą 
pasją są zwierzęta oraz gołębie pocztowe. Jestem osobą sumienną, 
ambitną oraz dążącą do realizacji stawianych sobie celów. Znam 
prawie każdy zakątek Jastrowia, jestem osobą otwartą, uśmiechniętą 
i pozytywnie nastawioną do ludzi i życia. 

Mam mnóstwo pomysłów, które jestem w stanie realizować. 
Chętnie pomagam innym i angażuję się w życie społeczne. 

Mam 39 lat. Urodziłam się w Jastrowiu. To tutaj ukończyłam 
Szkołę Podstawową nr 1 z wybitnymi osiągnięciami z biologii, 
które były moim pierwszym wyborem dotyczącym przyszłości. 
Po zdanej maturze rozpoczęłam naukę na Uniwersytecie Szcze-
cińskim, dział pedagogiki socjalnej i resocjalizacji. Edukację 
ukończyłam z licznymi dyplomami w Anglii. 

Posiadam liczne dyplomy jako terapeuta rodzinny, dziecięcy 
oraz młodzieżowy. Udzielałam się w świetlicach socjoterapeu-
tycznych przy pracy z dziećmi i prowadząc poradnictwo życia 
rodzinnego oraz nauki dla mieszkańców w parafii pw. św. Michała 
Archanioła, do której należę. 

Prywatnie jestem mamą czterech wspaniałych chłopców 
i żoną Marcina. 

Moją osobistą pasją jest świat marketingu oraz reklamy. 
Jestem szczęśliwa, że mogę się spełniać zawodowo w oparciu 
o moje pasje. Wystąpienia publiczne, kontakt z ludźmi oraz 
otwartość, szczerość i chęć angażowania się w realne życie 
naszej małej ojczyzny są moją motywacją.

Mam 38 lat, mieszkam w Sypniewie od 12 lat. Jestem szczęśliwą 
żoną Pawła, mamy dwie córki. Skończyłam szkołę średnią. Od 
ponad 12 lat pracuję w handlu, obsługa klienta, ten zawód nauczył 
mnie bezpośredniego kontaktu z ludźmi. Preferuję zdrowy tryb 
życia i sport. 

Jestem osobą aktywną, chcącą w pełni wykorzystać swoje moż-
liwości i wiedzę dla dobra naszego regionu i jego mieszkańców. 
Jestem doskonale zorganizowana, a moimi atutami to umiejętność 
słuchania ludzi i pomaganie im. 

MAŁGORZATA MARIA
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RADY POWIATU ZŁOTOWSKIEGO
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Mam 38 lat, mieszkam od urodzenia w Nadarzycach w gminie 
Jastrowie. Razem z żoną Pauliną wychowujemy dwójkę dzieci, 
10-letnią Evę i 7-letniego Emila. Ukończyłem Technikum Mecha-
niczne w Jastrowiu. Jestem zapalonym  mechanikiem oraz lubię 
wyzwania, jestem wrażliwy na problemy społeczne. Zawsze staram 
się pomagać innym. Pamiętaj każdy oddany głos jest ważnym 
wyborem na przyszłość. Wybierz mądrze.
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SEBASTIAN
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Szanowni Państwo,

 Na początku kadencji 
wysłałem do Państwa list, w 
którym pisałem o planach 
i zamierzeniach, które jako 
Radny Rady Powiatu Złotow-
skiego chciałem zrealizować 
i jak dziś możecie zauważyć 
wszystkie obietnice udało mi 
się dotrzymać. 
 Jako człowiek aktyw-
ny i doświadczony wiem, ile 
czasu musiałem poświęcić na 
rozmowach w Radzie Powiatu, 
aby nie zlikwidować jedynej 
w naszym mieście szkoły 
średniej. Bardzo się cieszę, że 
powoli odzyskuje ona dawną 
renomę, powstaje jak „Feniks 
z popiołu”, szczególnie dzięki 
wielkiemu zaangażowaniu i 
poświęceniu pani dyrektor 
Małgorzaty Podgórnej-Klo-
cek. Kształcą się w niej tak 
potrzebni fachowcy, których 
kiedyś zawołamy do naszych 
domów.  Zabiegałem również 
w tej kadencji, aby wśród 
zasobów miasta Jastrowia 
znalazł się Dom Dziecka im. 
Janusza Korczaka znajdujący 
się na ul. Wojska Polskiego 
oraz Sala Gimnastyczna które 
można było wtedy przejąć za 
niewielką sumę. Do dziś nie 
rozumiem, dlaczego nie 
skorzystano z tej szansy?  

Dając szansę młodzieży na 
kształcenie się w Jastrowiu, 
chciałbym również zaopieko-
wać się młodymi,  którzy są 
pozbawieni rodziny – przez 
stworzenie Rodzinnych Do-
mów Dziecka (niestety dzieci 
kwalifikujących się do domów 
dziecka drastycznie przyby-
wa), jak również dać szansę 
młodym na usamodzielnienie 
się przez stworzenie dla nich 
mieszkań. 
 Trzeba powrócić do 
dialogu między Starostwem 
i Gminą, co niewątpliwie 
przyczyni się do rozwoju 
naszego miasta. Zawsze lubię 
rozmawiać z ludźmi i z uwagą 
słucham o ich problemach. 
Obserwuję, iż nowa kandy-
datka na burmistrza Jastrowia 
– p. Ewa Winkowska także nie 
boi się rozmawiać z ludźmi, 
chodząc po ulicach Jastro-
wia. To ważne by być między 
ludźmi. Mówi się czasami, że 
dobry gospodarz patrzy, gdzie 
ludzie chodzą, a potem budu-
je tam chodniki. 
Gdy zostanę wybrany na 
Radnego Powiatu Złotowskie-
go będę dalej dbać o rozwój 
Jastrowia w zakresie kompe-
tencji Radnego Powiatu. Warto 
wiedzieć co może zrobić radny 
gminy, a co może zrobić rad-
ny powiatu. 
Zwróćcie Państwo uwagę, iż  
Radny Powiatu może przyczy-
nić się, że przywrócona będzie 
Poradnia Psychologiczno-Pe-
dagogiczna, tak potrzebna 
w Jastrowiu. Wielu rodziców i 
wychowawców skarży się, jak 
jest to uciążliwe jeździć do 
Złotowa do Poradni Wiemy, 
jak wielkie są problemy psy-
chologiczne dzieci i młodzieży 

również w Jastrowiu. Sku-
teczność działań jakimi 
się odznaczałem – może 
sprawić, i taka Poradnia 
wróci do Jastrowia. 
 Jako rolnik za-
uważam, iż w świecie, 
który chyba się pogubił, 
trzeba stawiać na kompe-
tencję i zdrowy rozsądek. 
Nie jestem człowiekiem 
konfliktowym.  Skutecznie 
zabiegając o inwestycje w 
Jastrowiu zawsze wycią-
gam rękę do każdego, 
który chce coś zrobić dla 
naszego miasta i gminy. 
Dziękuję Wam, za pozy-
tywne przyjęcie moich 
wcześniejszych działań  
i za wszystkie zachęty, 
bym startował na kolejną 
kadencję do Rady Powia-
tu. Przy urnie wyborczej, 7 
kwietnia, liczę na Państwa 
poparcie.  
Korzystając z okazji życzę 
Państwu pełnych spokoju 
i radości Świąt Wielkiej 
Nocy, wypoczynku w 
rodzinnym gronie oraz 
wszelkiej pomyślności.

Kandydat 
do Rady 

Powiatu Złotowskiego
 Ryszard Król

KOMPETENCJE 
PRZEDE 
WSZYSTKIM
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